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Negyven év után 
megújult a ravatalozó 2. oldal

Pataky Károlyt megválasztották 
Kassa megyei alelnöknek 2. oldal

Polgármesteri találkozók 3. oldal

Nem zárják le a Fő utcát 4. oldal

Ismét illegális lerakatot 
számolnak fel  5. old.

„Helmecre hangolva…” 6. oldal

Az idei tanév ballagói 8. oldal

Töretlen a színházi fesztivál 
sikere  11. oldal

Beíratási helyzetkép 
Királyhelmecen 15. oldal

Eredményes tanulókat díjaztak 16. oldal

Megépül a Magyar 
alapiskola tornaterMe!
Szerencsésen alakul számunkra az idei év. Lapunk előző két számában már több nyertes 
pályázatról hírt adtunk, köztük a kultúrház felújításával kapcsolatos projektről is. Nagy 
öröm számunkra, hogy ezúttal is jó hírekről számolhatunk be Önöknek: nemrégiben 
ismét sikeres volt két pályázatunk. A támogatások egyikét komposztáló edények vásár-
lására kaptuk, a másik révén pedig újabb illegális szemétlerakatot számolhatunk fel a 
város területén. 
Ezúttal azonban más jellegű sikerről is beszámolhatunk. 2015 óta sok 
szó esett a magyar alapiskola befejezetlen tornatermének ügyéről. Per-
sze, ez nem volt véletlen. Mint azt bizonyára jól tudják, egy évtizedekig 
folyó, az alapiskola építése kapcsán keletkezett jogvita – melynek alapja 
egy kifizetetlen számla volt – úgy zárult le, hogy a város vezetésének 
közel másfél millió eurót kellett az előző vezetés ügyei miatt kifizet-
nie. A probléma megoldása természetesen a kezdetektől fogva a prio-
ritásaink között szerepelt. Folyamatosan keressük a lehetőségét annak, 
hogy a sportcsarnokot megépíthessük, s ezzel egy kb. 1,5 milliós eurós 
fejlesztést valósíthassunk meg városunkban. Ehhez több magyarorszá-
gi forrásból kértünk hozzájárulást, később pedig az oktatásügyi tárcától 
igényeltünk támogatást – de végül sehonnan sem kaptunk segítséget. 
Néhány héttel ezelőtt Tőketerebesen, a szlovák kormány májusi kihelyezett ülésén ki-
derült, hogy a kormány 500 ezer euróval járul hozzá a félbehagyott tornacsarnok befe-
jezéséhez. A Tőketerebesi járásnak eredetileg tervezett egymillió eurós támogatást (a 
HÍD párt közbenjárásának köszönhetően) utólag emelték meg a tornaterem megépítésé-
re szánt félmillió euróval. Ez az összeg persze nem elég a beruházás megvalósításához, 
ezért nemrégiben újabb támogatási kérelmet küldtünk, ezúttal a magyar kormánynak. A 
város saját forrásból is képes lenne előteremteni a hiányzó összeget, ám ez a megoldás 
nem lenne szerencsés a többi, jelenleg is zajló vagy hamarosan elkezdődő beruházás 
szempontjából. 
Nem engedhetjük, hogy az iskolát látogató gyerekek továbbra is sportolási lehetőség 
nélkül maradjanak, ezért úgy döntöttünk, az építkezést a kapott támogatásból a lehető 
legrövidebb időn belül megkezdjük. A hiányzó összeg előteremtéséről a város vezetése 
az elmúlt hetekben már döntött. A következő hetekben az is kiderül, hogy a magyar 
kormány hozzájárul-e a tervünk megvalósításához.

Tisztelt Királyhelmeciek!
Az iskolák bezárták kapuikat, a diákok számára elkezdődött a jól megérdemelt pihenő. 
A végzős diákok elbúcsúztak iskoláiktól, fotóikat ezúttal is megtalálják a lapban. Kívá-
nom, hogy az idei nyár a gyerekek és a felnőttek számára is felüdülést, kikapcsolódást 
hozzon, és hogy mindannyian megélhessük azokat az élményeket, amelyekre oly na-
gyon vágytunk a hideg hónapok alatt. 

Pataky Károly
polgármester

Tento rok sa pre nás vyvíja šťastne. V dvoch predchádzajúcich vydaniach náš-
ho časopisu sme vás informovali o viacerých úspešných projektoch, medzi inými 
aj o projekte na rekonštrukciu kultúrneho domu. Sme radi, že aj tentokrát Vám 
môžeme oznámiť dobrú správu: nedávno sa nám opäť podarilo uspieť s dvoma 

projektmi. Jeden z grantov bol poskytnutý na nákup komposterov, 
a druhý použijeme na odstránenie ďalšej nelegálnej skládky na území 
mesta. Teraz, však môžeme informovať aj o úspechu iného charakte-
ru. Od roku 2015 sa  toho veľa  nahovorilo o probléme týkajúceho sa 
nedokončenej telocvične pri základnej škole s vyučovacím jazykom 
maďarským. Pravdaže, nie náhodou. Ako dobre viete, výsledkom de-
saťročia sa vlečúceho právneho sporu kvôli neuhradenej faktúre v sú-
vislosti s výstavbou základnej školy bolo, že mesto muselo uhradiť 
takmer 1,5 milióna eur pre kauzy bývalého vedenia. Riešenie tohto 
problému patrilo od začiatku medzi naše priority. Neustále sme hľa-
dali možnosti pre výstavbu športovej haly, ktorou by sme v našom 
meste zrealizovali investičný zámer v hodnote takmer 1,5 milióna eur. 
Požiadali sme o príspevky z viacerých zdrojov v Maďarsku. Neskôr 
sme požiadali o príspevok aj  Ministerstvo školstva, no pomoci sme sa 

nedočkali. Nevzdávali sme sa však, neustále sme hľadali aj iné možnosti.
Na výjazdovom rokovaní vlády SR, ktoré sa uskutočnilo pred niekoľkými týž-
dňami v Trebišove sme sa dozvedeli, že vláda prispeje na výstavbu športovej haly 
sumou 500-tisíc eur. Pôvodne  plánovaná finančná podpora pre okres Trebišov vo 
výške 1-milión eur (vďaka intervencii strany MOST-HÍD) bola dodatočne navýše-
ná o 500-tisíc eur, na jej výstavbu. Táto suma však nie je postačujúca na realizáciu 
tejto investície, preto sme opäť požiadali o podporu. Tentokrát Maďarskú vládu. 
Mesto by bolo schopné aj z vlastných zdrojov dofinancovať výstavbu, ale toto 
riešenie by nebolo správne vzhľadom na prebiehajúce, a čoskoro sa začínajúce 
investície. Nemôžeme pripustiť, aby školákom aj naďalej bola odobratá možnosť 
športového vyžitia. Preto sme sa rozhodli, že vládou pridelenú finančnú podpo-
ru v čo najkratšom čase použijeme na začatie výstavby. O spôsobe zabezpečenia 
chýbajúcich prostriedkov, vedenie mesta už rozhodlo. V najbližších týždňoch sa 
ukáže, či maďarská vláda bude ochotná prispieť na našu športovú halu.                                              
Vážení Chlmčania!
Školské brány sa zatvorili, pre študentov sa začalo obdobie zaslúženého odpočin-
ku. Absolventi sa rozlúčili. Ich fotografie aj tento krát nájdete v našom časopise. 
Želám vám, aby  tohtoročné leto bolo pre deti, ale aj dospelých obdobím pohody 
a odpočinku. Zažite výnimočné leto plné zážitkov a nezabudnuteľných dobro-
družstiev, po ktorých sme počas pochmúrnych zimných mesiacoch tak túžili.

Karol Pataky
Primátor mesta

  

Postavíme telocvičňu Pri 
základnej škole s vyučovacím 
jazykom maďarským! 

Önfeledten szórakoztak a gyerekek a városi gyereknapon

A tArtAlomból:
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a királyhelMeci városi hivatal hírei

Királyhelmeci képviselők a képviselő-testületi ülésen

koMposztálhatnak 
a királyhelMeciek
Minden családi háznál lehet komposztálni a zöldhulladékot, a város 130 585 euró 
támogatást kapott erre.

Királyhelmecen már 2007-ben megvolt a lehetősége a szelektív hulladékgyűjtésnek. A 
jogszabályok később a zöldhulladék gyűjtését, tárolását és rendszeres elszállítását is előírták, 
ezt viszont már csak úgy tudták volna megoldani, ha jelentősen megemelik a szemétdíj 
összegét. Az előző városvezetés szerette volna elérni, hogy a lakosok több mint fele vállalja, 
hogy komposztálja a háztartásában keletkező zöldhulladékot, ám a kezdeményezés nem 
járt sikerrel. Ezután Fejszésen nagyobb komposztálót alakítottak ki, ahol a lakosok ingyen 
leadhatták a kertjükben keletkezett zöldhulladékot. A lerakót bővíteni szerették volna, de 
nem kapták meg a 117 598 eurós fejlesztéshez szükséges hozzájárulást.
Balogh Csaba, a városi hivatal vezetője elmondta, mindenképpen szerették volna 
megteremteni a komposztálás feltételeit, ezért a környezetvédelmi minisztérium 
támogatásával 910 darab 1000 literes tárolóedényt vásárolnak, melyeket eljuttatnak a 
családi házban lakókhoz. A 137 500 eurós projektnek csupán az 5 százalékos önrésze 
(6873 euró) terheli a város költségvetését. A hivatalvezető tájékoztatása szerint nem 
mondtak le a szelektív hulladék tárolására alkalmas gyűjtőudvar kialakításának tervéről 
sem, ez 357 092 euróból megvalósítható. Ehhez újabb állami támogatást kérnek.

negyven év után
megújult a ravatalozó
A felújított ravatalozóban a királyhelmeciek végre méltó körülmények között bú-
csúzhatnak el szeretteiktől 

Félmillió eurós támogatást kapott Királyhelmec a Hunyadi utcai Magyar Tanítási Nyel-
vű Alapiskola félbehagyott tornacsarnokának a befejezéséhez. A helyi ravatalozó felújí-
tásával kapcsolatos munkálatok befejezésére 100 ezer eurót adtak. Erről a május 4-én 
Tőketerebesen tartott kihelyezett ülésén döntött a kormány. 
Pataky Károly polgármester elmondta, a helyi ravatalozó felújítása tavaly ősszel kez-
dődött, a munkálatokat különböző fázisokra osztva végezték el. A beruházás keretében 
modernizálták és bővítették a ravatalozót, az épület új homlokzatot és tetőszerkezetet is 
kapott. A kormánytól kapott támogatást a ravatalozó modernizálásával és bővítésével 
kapcsolatos munkálatok befejezésére fordították. 
Idén tavasszal befejeződött a ravatalozó közelében lévő parkoló bővítése, ahol új felhaj-
tót is kialakítottak. A sírkert egy részét és a sétányokat leaszfaltozták, és 30 férőhelyes 
parkolót építettek, a parcellát körbekerítették és urnafalat alakítottak ki. Pataky Károly 
elmondta, mivel a felújítás idején a halottbúcsúztatókat ideiglenesen a művelődési köz-
pont kistermében, illetve a helyi templomban tartották, a városvezetés mindenképp arra 
törekedett, hogy a tervezett munkálatok tavasszal befejeződjenek. A felújított épület ün-
nepélyes átadására júliusban kerül sor.
A fejlesztés teljes költsége meghaladja a 300 ezer eurót. 

A ravatalozó környezete is megújult

pataky károlyt
Megválasztották 
kassa Megyei alelnöknek
A rendszerváltás óta először lett egy királyhelmeci a megye alelnöke

hogyan zajlott a választás, számított a kinevezésre?
A megyei közgyűlés június 25-én Rastislav Trnka megyefőnök javaslatára választott 
alelnököt. Rajtam kívül Daniel Rusnák (KDH) is elnyerte a tisztséget, aki a jelenlevő 
53 képviselőtől 36 szavazatot kapott, én pedig 49 szavazatot kaptam az 51 voksolótól. 
Számomra meglepetés volt a szavazás eredménye, annak ellenére, hogy már december 
óta folytak az ügyben a tárgyalások, melyek során az én nevem is többször felmerült.

milyen változást jelent ez a kinevezés a polgármesteri munkájában? mennyi időt 
kell majd kassán töltenie?
Bár az egyeztetésekre még nem került sor, de biztos, hogy a mindennapi munkámban 
ez minimális változást jelent, hiszen hetente mindössze egyetlen alkalommal kell majd 
felutaznom Kassára, és nem mindig telik el majd ott az egész napom. Igaz, hogy mos-
tantól még több feladat vár rám, de számomra mindig Királyhelmec lesz a legelső, az új 
feladatok nem hátráltatnak majd a polgármesteri munkában, sőt, a kinevezés előnyökkel 
jár a Bodrogköz és az Ung-vidék számára. Ez a pozíció tehát a régió és Királyhelmec 
városa számára kulcsfontosságú.

milyen előnyökre számíthat a Bodrogköz és ung-vidék a közeljövőben?
Biztos vagyok abban, hogy régiónkban több területen várható fejlődés, fejlesztés. Ilyen 
például az utak karbantartása, a középiskolák fejlesztése, illetve remélhetőleg nagyobb 
lesz a kulturális rendezvények támogatottsága is. A pozitív változás már most látható, 
hiszen tavaly elhalasztották a zétényi híd felújítását, most azonban megkezdték a mun-
kálatokat. A Bodrogközi és Ung-vidéki Közművelődési Intézet számára pedig sikerült 
elnyerni további 30 ezer eurót a regionális múzeum udvarának helyrehozatalára.

Mesto získalo grant vo výške pol milióna eur na dokončenie telocvične základ-
nej školy s vyučovacím jazykom maďarským. Na rekonštrukciu miestneho domu 
smútku vláda poskytla 100 tisíc eur. Rozhodlo sa o tom 4. mája počas jej výjazdo-
vého rokovania v Trebišove. 
Rekonštrukciu domu smútku začali na jeseň 2017, práce boli vykonané vo viace-
rých etapách. V rámci projektu zmodernizovali a rozšírili márnicu, budova dostala 
novú fasádu a strešnú rámovú konštrukciu. Finančnú pomoc pridelenú vládou vy-
užili na dokončenie stavebných prác. Na jar tohto roku sa rozšírilo parkovisko pri 
dome smútku, a vybudovala sa nová príjazdová cesta. Časť cintorína a chodníky 
dostali novú asfaltovú vrstvu. Vybudovalo sa parkovisko pre 30 vozidiel, ohradila 
sa celá parcela a postavila  urnová stena. Karol Pataky nám prezradil, že počas 
rekonštrukcie sa rozlúčky so zosnulými museli dočasne organizovať v malej sále 
kultúrneho domu, a v miestnom kostole. Vedenie mesta sa snažilo dokončiť na-
plánované práce už na jar. Zmodernizovanú budovu slávnostne odovzdajú v júli.  
Celkové náklady presiahli sumu 300 tisíc eur.     

po štyridsiatich rokoch 
renovovali dom smútku
Obyvatelia mesta sa môžu rozlúčiť so zosnulými dôstojne v renovovanom dome smútku

karola patakyho zvolili 
za PodPredsedu košického 
saMosprávneho kraja
Od roku 1989 sa po prvýkrát stal podpredsedom KSK rodák z Kráľovského 
Chlmca

ako prebiehali voľby, počítali ste s vymenovaním?
25. júna 2018 na návrh predsedu KSK Rastislava Trnku zastupiteľstvo zvo-
lilo podpredsedov KSK. Okrem mňa sa podpredsedom stal aj Daniel Rusnák 
(KDH) ktorý získal 36 hlasov od 53 prítomných poslancov, ja som získal 49 
hlasov od 51 hlasujúcich poslancov. Výsledok volieb bol pre mňa prekvapujú-
ci aj napriek tomu, že od decembra prebiehajú v tejto veci rokovania v rámci 
ktorých viackrát odznelo aj moje meno.

ako ovplyvní vašu prácu primátora toto vymenovanie? koľko času bude-
te musieť tráviť v košiciach?
Aj keď sme sa ešte definitívne nedohodli, je isté, že v mojej každodennej práci 
nastanú len minimálne zmeny keďže týždenne cca raz budem musieť cestovať 
do Košíc a nie vždy tam budem tráviť celý svoj deň. Pravdou je, že odteraz 
budem mať viac povinností, ale na prvom mieste pre mňa bude vždy mesto 
Kráľovský Chlmec. Nové povinnosti nebudú obmedzovať moju prácu primá-
tora, navyše moje vymenovanie dúfam prinesie mnohé výhody pre celé Me-
dzibodrožie a Použie. Táto pozícia je teda pre náš región a mesto Kráľovský 
Chlmec veľmi dôležitá.

s akými výhodami môže rátať medzibodrožie a Použie v blízkej budúcnosti?
Som si istý, že na viacerých územiach nášho regiónu sa môže očakávať rozvoj. 
Napr. pri údržbe ciest, na stredných školách a dúfam, že budú viac podporova-
né aj  kultúrne podujatia. Pozitívna zmena je už niekde aj citeľná, veď minulý 
rok odložili opravu mosta v obci Zatín ale v týchto dňoch sa už začne s opra-
vou. Pre Kultúrne centrum Medzibodrožia a Použia sa podarilo získať 30 tisíc 
eur na úpravu dvora pri Regionálnom múzeu.
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Polgármesteri találkozók
A városvezetés szeretné összehangolni a következő időszakra vonatkozó 
terveit a helyi intézmények és szervezetek működésével

A városi oktatási intézmények, valamint a civil szervezetek vezetőivel találkozott Pa-
taky Károly polgármester az elmúlt hetekben. A városvezetők először a szlovák és a 
magyar, valamint a művészeti alapiskolát keresték fel. A pedagógusokkal folytatott 
kötetlen beszélgetéseken egyéb témák mellett terítékre kerültek az oktatói-nevelői 
munkával kapcsolatos kérdések, a város által támogatott projektek, a tanítás körül-
ményeinek javítását célzó beruházások, valamint a közel- illetve a távolabbi jövőben 
megoldásra váró problémák is. 

augusztusBan Bezár az óvoda 
Költözés miatt egy hónapig szünetelni fog az óvodai ellátás 

Városunkban rendszerint legalább egy óvodába általában a nyári szünetben is fo-
gadják az előre bejelentett gyermekeket. Ez most is segítséget jelenthet azoknak 
a szülőknek, akik nehezen tudják megoldani gyermekeik nyári felügyeletét. 
Augusztusban azonban szünetelni fog a két intézményben az óvodai ellátás. A 
Fábry utcai óvodában előreláthatóan június végére fejeződnek be az átépítési 
munkálatok, s mivel júliusban még üzemelni fog a Kossuth utcai óvoda, a Fábry 
utcai óvoda visszaköltöztetését csak augusztusban tudják megoldani. 
Kiss Katalin megbízott óvodavezető elmondta, a nyári nyitva tartást előze-
tes szülői igényfelmérés alapján alakították. A szülők május 25-ig jelezhették 
gyermekük elhelyezésére vonatkozó igényüket. A Kossuth utcai részlegen jú-
liusban két csoportszobába fogadják reggel 6:30-tól délután 16:30-ig az előre 
bejelentett 44 gyereket.

A szlovák alapiskolában felvetődött annak lehetősége, hogy a közeljövőben egy 
közlekedési játszóteret építenek, a magyar alapiskolában pedig egy újszerű napközi 
otthon beindítását tervezik. A művészeti alapiskola idén ünnepli fennállásának 60-
ik évfordulóját, ebből az alkalomból egy szárnyas zongora megvásárlását tervezik, 
ehhez kérik a város hozzájárulását. Az elkövetkező hónapokban hasonló találkozókra 
a többi oktatási intézményben is sor kerül majd. A polgármester elmondta, a város 
minden intézménynek igyekszik segíteni terveik megvalósításában.
Májusban a városban aktívan működő civilszervezetek (Bodrogközi színjátszók, az 
Ezoterika klub, a Nyugdíjasok klubja, az Árvalányhaj és a Jurta Helmecz hagyo-
mányörző polgári társulás) képviselőivel találkoztak a városvezetők. Természetesen 
felvetődött az aktuális kérdés, hogy a művelődési központ épületének rekonstrukci-
ója alatt hol folytathatják a klubok, szervezetek a tevékenységüket. A polgármester 
ígéretet tett arra, hogy az átépítés idejére a város talál majd a számukra a működésük-
höz megfelelő helyet. 
Pataky Károly lapunknak elmondta, régóta tervezték, hogy sort kerítenek ezekre 
a találkozókra, ám prioritást élveztek azok a sürgető feladatok és ügyek, amelyek 
megoldása a város fellendítését szolgálta. A találkozók révén szeretnék felmérni a 
helyi oktatási intézmények, a sport- és civilszervezetek igényeit, elképzeléseit annak 
érdekében, hogy a következő négy évre elkészítendő terv összhangban legyen azok 
működésével. „A jövőben szeretnénk ezeket a találkozókat rendszeresen megszer-
vezni. Fontos ugyanis, hogy találkozzunk, megbeszéljük a dolgainkat, mert csak 
közösen tudunk nagyszerű dolgokat alkotni. Ez az alkalom arra is jó, hogy jobban 
megismerjük egymás munkáját és segítsünk egymásnak” – mondta a polgármester. 
Hozzátette, nagyon fontos számukra, hogy ezeken a megbeszéléseken olyan ötletek 
és javaslatok is elhangozzanak, melyek révén erősödhet a kapcsolat a városvezetés 
és a szervezetek között. 
Legközelebb a TJ Slavoj sportegyesülettel kerül sor találkozóra, illetve az ősz folya-
mán a városvezetés továbbiakat is szervez majd.

Befejeződött a kátyúzás
A város egyes részein a csatornahálózat kiépítése miatt idén nem lehetett kátyúzni

Május végén befejeződött a tavaszi kátyúzás a város utcáin. A munkálatok során kija-
vították a télen keletkezett kátyúkat és egyéb úthibákat, de a jelenleg is zajló csatorna-
hálózat kiépítése miatt voltak olyan városrészek, ahol nem végezhették el a munkákat.
A 2018-as költségvetésben kátyúzásra eredetileg 30 ezer eurót különítettek el, ugyan-
annyit, mint egy éve. 2017-ben a szokásosnál is több úthiba miatt a keretet 20 ezer 
euróval megemelték. Most a kátyúzás  34 591,56 euróba került, így a tervezett összeget 
idén is meg kellett emelni.
Év elején a műszaki szolgáltató részleg munkatársai felmérték, mely szakaszokon kezd-
jék a munkát, de az időjárás miatt új tervet kellett készíteni. A legforgalmasabb sza-
kaszokon keletkezett úthibákat ideiglenesen hidegaszfalttal töltötték fel, majd amikor 
az időjárási viszonyok ezt megengedték, elkezdték a legrosszabb állapotban lévő utak 
javítását. A munkálatok során a kivitelező cég kijavította a kátyúkat a Fábry, a Béke, az 
Ibrányi, a Štúr, a Stadion, a Štefánik, a Kaposi utcákon. Teljes úttestjavítást végeztek 
el a Hunyadi és Fábry utcák kereszteződésénél, a Béke utcai gyalogúton, a Kossuth, 
valamint a Dobrai utcák kereszteződésénél. A Kórház utcán kijavították az egyenetlen-
ségeket, melyeket a fekvőrendőrök eltávolítása okozott. 
Az úthibák helyrehozásánál idén komoly gondot jelentett, hogy Királyhelmecen jelenleg 
is folyik a csatornahálózat kiépítése. Azokban az utcákban, ahol ilyen munkák zajlanak, 
vagy ahol nemrég fejeződtek be, ebben az évben nem tudtak kátyúzni.

A város vezetése azt tervezi, hogy a jövőben rendszeresen megszervezi a találkozókat

materská škola Bude 
v auguste zatvorená 
Z dôvodu sťahovania bude na jeden mesiac prerušená prevádzka materskej školy 

V Kráľovskom Chlmci funguje cez prázdniny každoročne aspoň jedna materská 
škola, ktorá sa počas leta stará o vopred prihlásené deti. Je to veľká pomoc pre 
rodičov, ktorí majú problém so zabezpečením dozoru pre svoje deti počas práz-
dninových dní. 
V auguste však bude prevádzka v oboch materských školách prerušená. Staveb-
né práce na škôlke na ulici Fábryho budú pravdepodobne ukončené koncom júna, 
a nakoľko škôlka na ulici Kossutha bude v mesiaci júl ešte otvorená, presťahovať sa 
späť do priestorov materskej školy na ulici Fábryho je možné až v mesiaci august. 
Poverená vedúca materskej školy Katarína Kissová nás informovala, že letnú 
otváraciu dobu prispôsobili potrebám rodičov. Rodičia mohli svoje deti prihlá-
siť do 25. mája. Priestory materskej školy na ulici Kossutha, v priebehu mesiaca 
júl budú otvorené v čase od 6:30 do 16:30 hod. Pani učiteľky očakávajú 44 
nahlásených škôlkarov. 

skončila sa oPrava výtlkov 
Koncom mája sa dokončili jarné opravy výtlkov na komunikáciách mesta. Počas 
prác opravili okrem výtlkov aj ďalšie škody, ktoré spôsobila náročná zima. Žiaľ, 
kvôli prebiehajúcemu budovaniu kanalizácie opravné  práce sa nemohli uskutoč-
niť vo všetkých mestských častiach. 
V rozpočte na rok 2018 mesto na opravu výtlkov vyčlenilo 30 tisíc eur, celko-
vé náklady však presiahli 34 591,56 eur, a  naplánovanú sumu bolo potrebné 
navýšiť. 
Dodávateľ opravil maloplošné poruchy na povrchu vozoviek na uliciach Fáb-
ryho, Mierovej, Ibrányiho, Štúra, Pri Štadióne, Štefánika a Kapušanskej. Veľ-
koplošne opravili povrch vozoviek na križovatke ulíc Hunyadiho a Fábryho, 
Kossutha a Dobranskej, a chodník na ulici Mierovej. Na Nemocničnej ulici 
opravili deštrukcie asfaltového krytu, ktoré ostali po odstránení retardérov. 
Opravu ciest spomalilo prebiehajúce budovanie kanalizácie. Na uliciach, kde 
práce práve prebiehajú, alebo sa nedávno dokončili, výtlky tento rok nemohli 
byť opravené. 

35 ezer eurót költöttek kátyúzásra Királyhelmecen
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a királyhelMeci városi hivatal  hírei

ügyeljen a parkolásra!
Városunkban állandó problémát jelentenek a szabálytalanul parkoló autók, amelyek 
akadályozzák a konténerek ürítését. Emiatt a hulladékot sok esetben nem szállítják 
el. Kérjük az autótulajdonosokat, parkolásnál ügyeljenek arra, hogy járműveikkel ne 
akadályozzák a szolgáltatót munkavégzésében.

Gőzerővel folyik a szennyvízhálózat kiépítése

venujte Pozornosť 
Parkovaniu! 
Pretrvávajúcim problémom  mesta sú nesprávne zaparkované autá pri byto-
vých domoch, ktoré porušujú pravidlá parkovania a tým zabraňujú vypráz-
dneniu kontajnerov s komunálnym odpadom.  Z tohto dôvodu sa odpad čas-
to neodvezie. Žiadame všetkých majiteľov vozidiel, aby pri parkovaní boli 
ohľaduplní, a nesťažovali plynulý odvoz odpadu. 

A Fábry utcán visszatérő probléma, hogy a lakosok szabálytalanul parkolnak

A nyári hónapokban elkezdődik az utcák aszfaltozása

nem zárják le a fő utcát 
Az elmúlt hetekben a Fő utcán folytatódtak a szennyvízcsatorna építés munkálatai 
városunkban. Balogh Csaba, a városi hivatal vezetője elmondta, a korábbi tervekkel 
ellentétben az utcát nem kell teljesen lezárni. A kivitelezővel ugyanis megállapod-
tak, hogy a munka az út bal oldalán folyik, naponta kb. 5 méteres szakaszon. Ezek 
közvetlen közelében nem lehet parkolni, és az autósokat is fokozott figyelemre intik. 
Ha a csöveket lefektették, az út bal oldalán állhatnak a járművek, a forgalom pedig 
a jobb oldalon haladhat. A legnagyobb gond a Stadion utca kivezető szakaszán lesz, 
ahol az út olyan szűk, hogy nem tudják átfúrni az úttestet, kénytelenek lesznek egy 
időre a Kossuth utca jelenleg lezárt szakaszára terelni innen a forgalmat. 
A tervek szerint júliusban új burkolatot kapnak azok az utcák, amelyeken a csator-
názási munkálatok már befejeződtek. A kivitelezőnek ugyanis az utakat vissza kell 
állítania az eredeti állapotukba. Egyes utcákban csak az egyik sávon lesz aszfalto-
zás, de a keskeny utakat teljes szélességében ellátják új burkolattal. 
Az aszfaltozásnál problémát jelenthetnek azok az utcák, ahol nincs megfelelő út-
alap. Arról, hogy az aszfaltozást mely szakaszokon végzik el, a munkálatokra vo-
natkozó költségvetés alapján dönt a kivitelező. A város vezetése úgy állapodott meg 
a csatornázást végző céggel, hogy a legforgalmasabb útszakaszokra, például a Fő, a 
Kossuth vagy a Stadion utcára, teljes szélességben kerüljön új burkolat, más helye-
ken pedig csak a felbontott részt állítsák helyre. A városvezetés hosszú távú tervei 
között szerepel a teljes útburkolat felújítása.

Folytatódnak azok a lakossági fórumok is, melyeken Pataky Károly polgármester, Ba-
logh Csaba hivatalvezető, önkormányzati képviselők, a hivatal munkatársai, valamint 
a beruházók részvételével az építkezés helyszínein tájékoztatják a polgárokat a beru-
házás részleteiről. Ilyen találkozót már a Stadion, a Kert, a Kollár, a Fő, a Rázus, a Vi-
rág, a Perbenyiki, az Újhelyi, a Leczo, a Kaposi, a Mély és a Mécs utcában is tartottak.
Az építés ideje alatt az érintett lakosokat továbbra is folyamatosan tájékoztatjuk, 
de bővebb információt találnak a város weboldalán és a városi hivatal épülete előtt 
található hirdetőfalon is.

újaBB támogatás 
királyhelMecnek
A hiányzó összegekete a város saját forrásból pótolja

Tavaly, december 29-én jelentek meg a Kisebbségi Kulturális Alap 2018-as évre 
szóló első pályázatai. Királyhelmec város – az elmúlt évekhez hasonlóan – idén is 
több területen megjelent pályázati felhívásra reagált; kulturális és városi rendezvé-
nyek megszervezésére, valamint a városi lap kiadására kért támogatást. A beadott 
projektek elbírálásáról a város június elején kapott hivatalos értesítést, mely szerint 
Királyhelmec a Bodrogközi Kulturális Fesztivál megszervezésére 4 000 euró, a Ki-
rályhelmeci Kavalkád színházi fesztivál megrendezésére szintén 4 000 euró, a vá-
rosi gyermeknapra pedig 2 500 euró támogatást nyert el. Az öt beadott pályázatból 
három lett nyertes, a városi újságra és a majális ünnepség megszervezésére idén nem 
sikerült támogatást szerezni. 
A Szlovák Köztársaság Kormányhivatala idén januárban kiírta a sporttevékenysé-
gek fejlesztésére irányuló, 2018-as évre szóló pályázatát. A pályázat alapvető célja 
a sport fejlesztésének támogatása, legfőképpen olyan pályázatokkal, amelyek mul-
tifunkciós, műfüves, bekerített játszóterek karbantartására, kiépítésére irányulnak, 
továbbá gyermekjátszóterek kialakítása, műfűcsere a multifunkcionális tereken, va-
lamint sportfelszerelések vásárlása, mindenekelőtt gyermekek és fiatalok részére. A 
pályázat benyújtási határideje 2018. március 5. volt. Királyhelmec a műfüves pálya 
karbantartására, egy új játszótér kialakítására, valamint sporteszközök megvásárlá-
sára adott be pályázatot. Utóbbira a város 4 200 eurót nyert el.

kráľovský chlmec 
dostane oPäť PodPoru 
29. decembra 2017 Fond na podporu kultúry národnostných menšín zverejnil 
prvé výzvy na rok 2018. Mesto Kráľovský Chlmec, podobne ako v  uplynu-
lých rokoch, aj tento rok reagovalo na vyhlásené výzvy v  rôznych oblastiach. 
Samospráva dostala dotácie na usporiadanie Medzibodrožského kultúrneho 
festivalu vo výške 4000 eur, na zorganizovanie Divadelnej palety ďalších 
4000 eur a na mestský deň detí 2500 eur. Z  piatich podaných projektov boli 
úspešné tri. Mestu sa  nepodarilo získať finančnú pomoc pre mestské noviny 
a  na usporiadanie majálesu. 
Vláda Slovenskej republiky ešte v januári zverejnila výzvu na rozvoj špor-
tových činností na rok 2018. Mesto požiadalo  a získalo dotácie vo výške  
4200 eur na údržbu futbalového ihriska, vytvorenie nového detského ihriska 
a zakúpenie športového náradia. 

hlavná ulica neBude 
uzavretá  
Už o niekoľko týždňov ulice dostanú novú asfaltovú vrstvu  

V uplynulých týždňoch budovanie kanalizácie sa presunulo na Hlavnú ulicu. 
Prednosta mestského úradu Csaba Balogh nás informoval, že na rozdiel od 
pôvodných plánov, Hlavnú ulicu nebude potrebné úplne uzavrieť. Mesto sa 
s dodávateľom diela dohodlo, že práce budú prebiehať len na ľavej strane 
komunikácie, a každý deň sa dokončí približne 5 metrový úsek. Parkovanie 
v blízkosti týchto úsekov bude zakázané.  Mesto žiada šoférov, aby na tom-
to úseku venovali zvýšenú pozornosť cestnej premávke. Po uložení potrubia 
budú môcť vozidlá parkovať na ľavej strane cesty, a premávať na pravej. 
Najväčšie obmedzenia sa očakávajú na ulici Pri Štadióne, kde je cestná ko-
munikácia taká úzka, že vozovku nemôžu prevŕtať. Dopravu je nutné z časti 
presunúť na ulicu Kossutha, ktorá je v súčasnosti uzavretá. 
Podľa plánov už čoskoro dostanú ulice, kde sa kanalizačné práce dokončili, 
novú asfaltovú vrstvu. 
Mesto bude aj naďalej organizovať verejné fórum v uliciach, kde prebiehajú 
výkopové práce. Podrobné informácie obyvateľom poskytnú primátor mesta 
Karol Pataky, prednosta mestského úradu Csaba Balogh, poslanci mestského 
zastupiteľstva, pracovníci mestského úradu a dodávatelia diela. 
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új adatok a világháBorús 
katonasírról
Legalább harminckilenc elesett katona nyugodhat abban a tömegsírban, melybe a 
II. világháború idején elhunyt német és magyar katonákat temették.

A sírt az önkormányzat az elmúlt évtizedekben rendszeresen gondozta, s ehhez a mun-
kához szimbolikus összegű állami hozzájárulást is kapott. Mivel az elhunytakról sze-
rettek volna méltóbb módon megemlékezni, 2016-ban elhatározták, hogy a területet 
fűvel borítják és bekerítik, új emléktáblák és emlékoszlop is kerül ide. A királyhelmeci 
tömegsíron eredetileg hat kereszt volt, melyeken az elhunytak nevét nem tüntették fel. 
A hivatalos eljárás elindítása során kiderült, hogy a sírban tizenhárom magyar katona 
nyugszik, akik közül háromnak a neve volt ismert. Az itt nyugvó Batyiszky Lukács-
ról, Csepregi Józsefről és Kastura Miklósról azonban nem lehetett tudni, mikor és hol 
születtek, és haláluk ideje, illetve annak körülményei sem voltak ismertek.
Molnár Ildikó, a városi hivatal közigazgatási és szervezési osztályának vezetője úgy 
tájékoztatott, hogy a hivatalnál néhány hete jelentkezett egy eperjesi személy, az 
országban található német katonasírokat gondozó szervezet képviselője. Azt állítot-
ta, a kétezres évek elején szerettek volna a tömegsír helyén kutatásokat végezni, de 
nem volt lehetőség rá, mert a területre rátemettek. A vizsgálódás során azonban ki-
derült, hogy a tömegsírban nyolc német és harminckilenc magyar katona nyugszik. 
Részleteket azonban azóta sem sikerült kideríteni róluk.
A város az új információk birtokában a magyarországi hivatalos szervektől kért tájé-
koztatást, illetve a németországi hatóságoktól is megpróbált több adatot szerezni az el-
esettekről. Innen egyelőre válasz nem érkezett. A magyarországi hadtörténeti intézettől 
kapott visszajelzés azonban meglepő adatokat tartalmaz. A Katonai Emlékezet és Ha-
disírgondozó Igazgatóság ugyanis válaszlevelében közölte mind a 39 Királyhelmecen 
eltemetett katona nevét, és a dokumentum az elesettek beosztását, alakulatának számát 
és nevét, a születési idejüket, a születés helyét, az anya nevét, az elhalálozás időpontját, 
helyét és okát is tartalmazza. A listán azonban a korábban ismert nevek közül csak 
Kastura Miklósé található meg, Batyiszky Lukácsról és Csepregi Józsefről nincs adat.

ismét felszámolnak egy 
illegális lerakatot 
Állami támogatást kapott Királyhelmec a város kataszterében lévő egyik illegális 
szemétlerakat felszámolásához

Ebben a választási ciklusban már kétszer kaptak ilyen célra hozzájárulásokat. Elő-
ször 2015-ben a környezetvédelmi minisztériumtól 47 ezer eurót. Eredetileg hét-nyolc 
ilyen lerakatot szerettek volna felszámolni, ám az elnyert pénz csupán három terület 
megtisztítására volt elég. Akkor a Vásártér utca melletti parcelláról, a Mély-árokból 
és a Kossuth utcából összesen 108 tonna apró építési hulladékot, 64 tonna háztartási 
szemetet és 4 tonna gumiabroncsot szedtek össze. Ezután újra a környezetvédelmi 
minisztériumtól nyertek el 57 ezer euró hozzájárulást, amit a város 3 ezer eurós ön-
résszel egészített ki. Ez a pénz két nagyobb, a Tiszacsernyő felé vezető út melletti, 
valamint egy Perbenyiki utcai parcellán lévő lerakat felszámolására volt elég – tudtuk 
meg Mórocz Pétertől, a városi hivatal városmarketinggel és projektmenedzsmenttel 
foglalkozó osztályának vezetőjétől. Tavaly harmadszor is pályáztak, de a kért 52 ezer 
eurót nem kapták meg. Mivel a közigazgatásilag Királyhelmechez tartozó Fejszésről 
mindenképp szerettek volna eltüntetni egy lerakatot, a belügyminisztériumtól is tá-
mogatást kértek. A kiírás szerint a szemét elszállításának, likvidálásának, valamint 
a lerakat felszámolásának költségei nem haladhatják meg a tonnánkénti 110 eurót, a 
610 négyzetméteres területen összegyűlt kb. 212 tonna szemét eltüntetéséhez keve-
sebb pénzt kérhettek, mint korábban. Mórocz Péter úgy tájékoztatta lapunkat, hogy 
a közbeszerzési eljárás lefolytatása után a 22 726 euró költséggel járó munkálatokat 
még az év vége előtt befejezik. Az osztályvezető elmondása szerint további lerakatok 
felszámolását is tervezik, de a jelenlegi szabályozás szerint ahhoz, hogy erre a célra 
támogatást kérjenek, a lerakat létezését először jelenteniük kell az illetékes környe-
zetvédelmi szervnek. Ezután viszont a település kötelessége felszámolni az illegális 
szemétlerakatot, függetlenül attól, hogy erre a célra kap-e állami támogatást vagy sem.

egynyári virágok 
díszítik a várost
Ötezer virágtövet ültettek ki Királyhelmec utcáin

Városunkban hosszú idő után tavaly újra virágok díszítették a köztereket. Rendezett 
virágágyások, üde színfoltok oldják idén is az aszfalt szürkeségét és javítják az itt 
élők közérzetét.
Balogh Csaba hivatalvezető elmondta, a település vezetése idén is nagy hangsúlyt 
fektet a városszépítésre. Ennek látható eredménye az a több ezer darab egynyári és 
évelő virág, amelyet a műszaki szolgáltató részleg munkatársai Móricz Veronika 
vezetésével ültettek ki májusban a város több pontján. Zdibák Tímea, a Királyhel-
meci Városi Hivatal építészeti és fejlesztési osztályának környezetvédelmi szak-
előadója elmondta, a kiültetésnél nagy gondot fektettek arra, hogy a lehető legtöbb 
helyre kerüljön az üde színfoltot jelentő virágokból, valamint arra is külön figyelmet 
fordítottak, hogy a kiültetett növények látványos alakokat öltsenek.  

A virágtartókba szárazság- és napfénytűrő egynyári virágok (egyebek mellett a vin-
ca, porcsinrózsa, tagetes, egynyári szegfű, gazánia, salvia) kerültek, többféle szín-
ben. A Fő utcán és a Kossuth utcán lévő 15 fa virágtartóba közel 500 virág került, a 
Millennium téren összesen 250 virágpalántát ültettek ki, a körforgalmat pedig 1500 
virág díszíti. Több száz virágpalántát ültettek el a Dobos Lászlót ábrázoló szobor 
mellett lévő parkban, a sétányon, a lakótelepen és a város további pontjain. A mű-
szaki szolgáltató részleg munkatársai a meglévők mellé új virágládákat is készítet-
tek, ezeket a Millennium téren és a sétányon helyezték el.  
A virágok kiültetése és beszerzése 2 400 euróba került. A városszépítő virágültetés 
kiadásait a kismértékű levegőszennyezést okozó létesítményeket üzemeltetőktől be-
szedett díjból finanszírozta a város. 

2016-ban a Tiszacsernyő felé vezető úton is számoltak fel illegális szemétlerakatot

A virágok beszerzése és kiültetése 2400 euróba került

mesto zruší ďalšiu 
nelegálnu skládku odPadu 
Kráľovský Chlmec dostal štátnu podporu na odstránenie nelegálneho smetis-
ka v katastri mesta. 

V tomto volebnom období mesto získalo finančnú podporu na tento cieľ už dva-
krát. Z prostriedkov sa podarilo zbaviť viacerých smetísk v rôznych mestských 
častiach, a taktiež na parcelách na Pribeníckej ulici a ulici vedúcej do Čiernej 
nad Tisou. Vo Fejséši, ktorý patrí pod Kráľovský Chlmec, chcú tiež odstrániť 
smetisko, preto požiadali ministerstvo vnútra o finančnú pomoc. Podľa konkurzu 
náklady na odvoz, likvidáciu a odstránenie odpadu nemôžu presiahnuť 110 eur za 
tonu. Na likvidáciu vyše 212 ton odpadu na území 610 m2 muselo mesto žiadať 
menšiu sumu, ako predtým. Peter Mórocz nás informoval, že po uskutočnení 
verejného obstarávania, na ktoré vynaložia 22 726 eur, dokončia práce ešte pred 
koncom roka. Podľa informácií od vedúceho oddelenia mesto plánuje odstrániť 
aj ďalšie smetiská, avšak na základe platných nariadení môže žiadať o podporu 
len v prípade, ak nelegálne skládky najprv nahlási orgánu na ochranu životného 
prostredia. Po nahlásení smetiska je povinnosťou mesta, aby nelegálnu skládku 
odstránilo, bez ohľadu na to, či dostane štátnu podporu alebo nie.

korszerűsítés 
a szlovák alaPiskoláBan
Sikeres pályázatnak köszönhetően megújulhatnak az iskola szaktantermei

Királyhelmec városa tavaly a Kossuth utcai alapiskola szaktantermeinek kialakítá-
sára és a meglévők modernizálásra kért támogatást. A pályázatot a szlovák földmű-
velésügyi és vidékfejlesztési minisztérium hirdette meg. A 182 956 eurós hozzájáru-
lásból, melyet a 9587 euró önrésszel egészítenek ki, az iskolában modern műhelyt, 
informatikai, nyelvi, kémia, fizika és biológia szaktantermet alakíthatnak ki. A pá-
lyázat sikeréről júniusban kapott hivatalos értesítést a város. 
Jelenleg a támogatási szerződés aláírásának előkészítése zajlik, a munkálatokat elő-
reláthatóan ősszel, a közbeszerzési eljárás lefolytatása után kezdhetik meg.

a királyhelMeci városi hivatal híreia királyhelMeci városi hivatal hírei
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„helMecre hangolva…”
Zenével, tánccal és jó borral köszöntötték a májust

Királyhelmecen idén másodszor szerveztek majális ünnepséget. A Millenniumi té-
ren zenével, tánccal, borral, jó ételekkel köszöntötték a tavaszt május 5-én. Pataky 
Károly polgármester elmondta, a tavalyi rendezvényt hagyományteremtő céllal ren-
dezték meg, mert szerették volna feleleveníteni ezt az eltűnőben lévő hagyományt. 
Az eseményen részt vettek ferencvárosi vendégek is. 
A program idén is mindenki számára lehetőséget adott a kikapcsolódásra. Felléptek 
a helyi oktatási intézmények diákjai, köztük a gimnázium Vadrózsák nevű csoport-
ja, a Királyhelmeci Banditák, valamint a Credit zenekar. Az AB/CD zenekar az    
AC/DC együttes nagy slágereivel szórakoztatott, este pedig Vastag Csaba koncertjét 
hallgathatta meg a közönség. 
Az esemény fénypontja természetesen a májusfa állítás volt. Sokak nagy örömé-
re idén mindenki bekapcsolódhatott a májusfa feldíszítésébe. Gyerekek és szülők, 
fellépők és résztvevők együtt díszítették a májusfát, sőt, a téren szinte minden fára 

közélet

jutott néhány színes szalag. A szervezők idén ún. villámcsődületet (flash mob) is 
szerveztek, amely eddig Királyhelmecen még nem volt látható és óriási sikert ara-
tott. (Flash Mob – emberek előre szervezett csoportosulását jelenti, hirtelen jön lét-
re valamely nyilvános helyen, a résztvevők valami szokatlant csinálnak, majd a 
csoportosulás ugyanolyan hirtelen fel is oszlik – szerk.megj.) A látványos táncot 
a Vadrózsák csapat tagjai, a Királyhelmeci Banditák, Muszka Márk és partnere, a 
művészeti alapiskola tánccsoportja, a szlovák alapiskola mazsorettjei, a városi hiva-
tal néhány dolgozója és a helyi zumbások adták elő.
A téren kézművesek kínálták szemrevaló portékáikat, a gyerekeket pedig az ugráló-
vár, körhinta és lovagoltatás várta. A nap végén tábortűz zárta a rendezvényt.

„gerillakötés” 
a horgolás napján
Másodszor kötötték színesebbre a teret a lelkes kézimunkázók

Horgolós napot tartottak június 16-án városunkban. Virágos kalapot kaptak az üt-
közőoszlopok, színes horgolmányok díszítik a lámpaoszlopokat és fákat a Millen-
nium téren. 2005 óta június második csütörtöke a Nyilvános Kötés Világnapja. A 
kötés világnapjához kapcsolódik a gerillakötés (guerilla knitting, yarn bombing), 

v akých inštitúciách ste doteraz 
pracovali? 
Po úspešnom ukončení univerzity 
som učil v špeciálnej škole v Spiš-
ských Vlachoch. V rámci študijného 
programu som strávil desať rokov 
v zahraničí. Vtedy bol veľký dopyt 
po špeciálnej pedagogike. Osem 

nový riaditeľ na čele 
základnej školy s vyučovacím 
jazykom slovenským

Od 15. februára má základná škola 
s vyučovacím jazykom slovenským 
na ulici Kossutha nového riaditeľa. 
Miesto Kataríny Hurkovej, ktorá 
bola riaditeľkou školy dvanásť ro-
kov, obsadí pedagóg Róbert Berta. 
Nový riaditeľ má konkrétne plány 
a predstavy. 

rokov som učil angličtinu, históriu a náuku o spoločnosti v špeciálnej škole 
v USA a dva roky v Anglicku. Po vyučovacích hodinách som trénoval s deťmi 
futbal, čo mi pomohlo „stlmiť“ moju túžbu za domovom. Najprv som sa zaobe-
ral iba učením, potom som dostal príležitosť nahliadnuť do vedenia inštitúcie. 
Počas rokov strávených v zahraničí som získal významné skúsenosti v oblasti 
špeciálnej pedagogiky a moja angličtina sa výrazne zlepšila. Domov som pri-
šiel v roku 2010. Odvtedy učím anglický jazyk a históriu v základnej škole 
na ulici Kossutha, a v uplynulom období som učil aj v špeciálnej triede, ktorá 
funguje v našej inštitúcii. 

Prečo ste sa rozhodli uchádzať o pozíciu riaditeľa? 
Hoci milujem učiteľskú prácu, stále hľadám nové možnosti na svoj rozvoj 
a získanie nových skúseností. Verím, že učiteľ sa musí neprestajne vzdelávať 
a rozvíjať sa. Preto som začal pred takmer štyrmi rokmi pracovať aj ako po-
slanec. Nechcel som sa úplne zbaviť učiteľskej práce, aj teraz učím niekoľko 
hodín, ale myslel som si, že to bude ďalší krok vpred, aby som čelil novým 
výzvam a získal nové poznatky . 

ako prijal učiteľský zbor vaše vymenovanie? 
Ani by som sa neuchádzal o túto pozíciu, keby som nevedel, že moji kolegovia 
vo mne veria. Len vtedy môžeme účinne spolupracovať, ak je medzi nami sú-
držnosť. Riaditeľ môže iba vtedy efektívne pracovať v prospech školy, ak pri 
ňom stojí celý kolektív. Ako som spomenul, pracujem tu už dlho, preto dobre 
poznám každého člena zboru. Môžem povedať, že ma obklopujú profesionálni 
odborníci, ktorí do svojej práce vkladajú maximum. Kolegovia ma podporu-
jú od prvého dňa môjho vymenovania, som otvorený ich nápadom, návrhom 
a postrehom. Často organizujeme zasadnutia, na ktorých všetko prediskutuje-
me a spoločne sa rozhodujeme. 

aké ciele ste si vytýčili ako riaditeľ školy? 
Mojím cieľom je vytvoriť školu, do ktorej sa žiaci tešia, v ktorej majú rôzne 
možnosti pre svoj  rozvoj, a kde môžu zažívať úspechy. Tiež by som chcel 
klásť väčší dôraz na rozvíjanie talentov. Tradície sú rovnako dôležité, ako aj 
zvýšenie a podporovanie úrovne školy a vedomostí žiakov. Spolu s mojimi 
zástupcami a učiteľským zborom urobíme všetko pre to, aby sme tieto ciele 
dosiahli. Zastávam názor, že ak je škola krajšia a lepšia, aj práca v nej usku-
točnená bude bohatšia, a pravdepodobne, aj  viac rodičov prihlási svoje dieťa 
do našej školy. 

Máte aj konkrétne plány? 
So zástupcami sme zvážili stav budovy, jej chyby a nedostatky. Šatňa a uči-
teľské priestory sa musia čím skôr zrenovovať. Optimálne riešenie plánujeme 
nájsť spoločne so stavebným odborníkom, ale tiež sa chceme inšpirovať tým, 
ako podobné problémy vyriešili v okolitých renovovaných školách. Už tento 
rok by sme chceli vytvoriť osobitný priestor pre nepedagogických zamestnan-
cov školy. Výmena nábytku a rekonštrukcia učiteľských miestností sú tiež ne-
vyhnutnosťou. Chceme vytvoriť novú učebňu pre cudzie jazyky, ale potrebo-
vali by sme aj nové ihrisko na dvore. V budúcnosti plánujeme vytvoriť menšie 
kryté javisko, pretože v našej inštitúcii sa organizuje viac podujatí, ktoré sa 
musia odohrať aj v nepriaznivom počasí. 

už hľadáte projektové možnosti a zdroje na vyriešenie uvedených problé-
mov a uskutočnenie plánov? 
Samozrejme, podávame žiadosti na všetky dostupné projekty, a mesto nám tiež 
pomáha. Naše väčšie plány môžeme uskutočniť iba za pomoci samosprávy, 
nečakáme však nečinne, neprestajne hľadáme projektové možnosti. 
Čo okrem školského vzdelania môže ešte ponúknuť Vaša inštitúcia deťom? 
V našej škole funguje 52 mimoškolských aktivít, samovzdelávacích a odbor-
ných krúžkov, ktorými  deťom zabezpečujeme príležitosť na rozvoj, získanie 
nových poznatkov a zábavu v rôznych oblastiach. Počas školského roka pravi-
delne organizujeme podujatia, vzdelávacie kurzy, návštevu divadla a  výlety, 
Deti berieme na mnoho súťaží a predstavení. Vlani sme usporiadali 5-dňový 
tábor pre žiakov základných a materských škôl. Deti čas trávili nielen zábavou, 
ale aj hravým učením. Vzhľadom na veľký záujem sme sa rozhodli, že  tábor 
odteraz budeme organizovať každé leto, a pokiaľ budeme mať dostatočné fi-
nančné zdroje, jeho program rozšírime. Bolo by sme poctení, ak by aj ďalšie 
vzdelávacie inštitúcie nasledovali náš príklad. 

Gazdag programmal, sztárvendéggel várták a szervezők az érdeklődőket a majálisra

amely a nagyvilágban már eléggé el-
terjedt, de nálunk még gyerekcipőben 
jár. Gerillakötéskor a lelkes kézimun-
kázók összegyűlnek, előre elkészített 
és helyben kötött vagy horgolt virágok-
kal, sálakkal, szalagokkal díszítenek 
lámpaoszlopokat, kerítéseket, padokat, 
bármit, amiről úgy gondolják, jól tenne 
neki egy kis színterápia.
A nyugat-európai új hippizmus eme kü-
lönös hulláma két évvel ezelőtt elérte 
Királyhelmecet is. A „gerilla art” stílus 
Molnár Gabriella és segítői révén érke-
zett Bodrogköz központjába. A lelkes 
kézimunkázók egész napos ténykedésé-
nek köszönhetően idén ismét színesebb 
lett a kissé szürke, aszfaltszínű tér; esté-
re tetszetős horgolt munkák díszítették a 
Millennium tér oszlopait. 

„Az emberek hajlamosak a kötést és a horgolást még ma is az öreg néni a ka-
rosszékben képhez kötni, pedig rengeteg nő választja hobbijának. Ezekkel az 
alkotásokkal szeretnénk felhívni a figyelmet a horgolás sokszínűségére, az al-
kotás örömére és biztatunk mindenkit a kipróbálására” – mondta Molnár Gab-
riella a kezdeményezés ötletgazdája.
A körbe horgolt oszlopokkal immár ismét üzenetet hordoz a királyhelmeci tér 
– mindenkit arra biztat, hogy élje meg saját kreativitását, merjen más – illetve 
önmaga – lenni és alkosson. 

A horgolt díszekkel a tér üzenetet hordoz
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fergeteges volt 
a városi gyereknap
Szandi és az Alma együttes is fellépett a rendezvényen

Kiürültek a játszóterek, június 2-án eltűntek a gyerekek az utcákról és közterekről 
is. Szüleikkel együtt ugyanis a Kossuth utcai óvoda udvarán gyülekeztek kora dél-
után, ahol vidám, zenés műsorokkal, gyerekprogramokkal és játékokkal várták őket 
a szervezők. 
Két órakor kezdődött a városi gyereknap, ahol trambulin, óriáscsúszda, különböző 
kreatív foglalkozások adtak lehetőséget a felhőtlen kikapcsolódásra. A vállalkozó 
kedvű lurkók kipróbálhatták, milyen érzés egy paripa hátán ülni, vagy az arcfestők 
ügyes kezeire bízhatták magukat, a bátrabbak pedig íjászkodhattak is a Jurta Hel-
mecz tagjai segítségével. A bohócok mindenki arcára mosolyt csaltak, a Garagulya 
Gólyalábas Komédiás Kompánia tagjai pedig óriáslábakon szórakoztatták az udva-

ron összegyűlt ezernél is több felnőttet és gyereket. Komoly érdeklődést váltott ki a 
gyerekek körében a rendőrségi kutyák izgalmas bemutatója, és sokakat vonzottak a 
Sárospataki Sárkányos Lovagok tagjai is, akik korhű öltözékben hosszúkarddal és 
csatabárddal küzdöttek, megelevenítve a középkor csatáit. Sok gyerek bekapcsoló-
dott az óvoda által szervezett homokvárépítő-versenybe is.
A délután folyamán zenés-táncos műsort adtak elő a helyi alapiskolások, a szabad-
idő központot látogató diákok és a művészeti alapiskola diákjai, valamint a helyi 
gimnázium Vadrózsák nevű csoportja. A legnagyobb izgalom Szandi és a minden 
gyerek által ismert és szeretett Alma együttes fellépését övezte. A gyerekek önfe-
ledten énekeltek és táncoltak az ismert előadókkal. Az Alma zenekar tagjai azt is 
megengedték, hogy a kis rajongók a színpadon ropják a táncot. 
Az idei rendezvény egyik fontos momentuma a nemrégiben felújított óvoda hiva-
talos átadása volt. Pataky Károly polgármester elmondta, nagyon örül annak, hogy 
rövid időn belül a város mindkét óvodáját sikerül felújítaniuk. A szalag átvágásánál 
jelen volt Jakab Elemér parlamenti képviselő is.
Királyhelmecen egyébként ezelőtt nem rendeztek városi gyereknapot. Az első ren-
dezvényt, melyre több mint 700 érdeklődő látogatott el, hagyományteremtő céllal 
szervezték meg 2016-ban. 

új ct-Berendezést adtak át 
a királyhelmeci kórházBan
A 160 szeletes Toshiba Aquilion Prime modell a kórház felújított radiodiagnosztikai 
részlegére került

Ezernél is több érdeklődő vett részt a városi gyereknapon

Az új CT és a távleletezés révén erősödhet Királyhelmecen a minőségi diagnosztika

Ünnepélyes keretek között adták át június 20-án a királyhelmeci kórház felújí-
tott radiodiagnosztikai részlegét és egy modern Toshiba CT-berendezést is. Az 
eseményen részt vett Jozef Ráž, az egészségügyi minisztérium szolgálati hivata-
lának főtitkára, Rastislav Petrovič, a Tőketerebesi Járási Hivatal vezetője, Milan 
Brdárský, a királyhelmeci kórház igazgatótanácsának elnöke, valamint Pataky 
Károly, Királyhelmec polgármestere.

Az intézmény vezetősége azért döntött a fejlesztés mellett, mert szerették volna 
helyben elérhetővé tenni a betegek számára a komputertomográfiai kivizsgálást. 
A korszerű CT-berendezést banki hitelből vásárolta meg a kórház. Az új eszköz 
számos speciális vizsgálatra képes, nagyon gyorsan, rendkívül részletes képet ad 
az egyes szervek és az érrendszer állapotáról, így több bonyolult vagy kellemetlen 
vizsgálat is kiváltható vele. A berendezést a legújabb AIDR 3D dóziscsökkentő 
technológiával látták el. 
A kórházban az elmúlt hónapokban 120 ezer euró költséggel felújították a ra-
diodiagnosztikai részleget is. Kicserélték a padlóburkolatot, az ajtókat és abla-
kokat, modernizálták a teljes villamosvezeték-hálózatot. Hasonló nagyságrendű 
felújítás ezen az osztályon legutóbb mintegy 20 évvel ezelőtt zajlott, a felújítást 
igyekeztek megvalósítani a CT-berendezés üzembe helyezése előtt. A részleg fel-
újításával összefüggő kiadásokat a kórház saját forrásból fedezte, de a környező 
önkormányzatoktól és vállalatoktól is kaptak támogatást. 
„Intézményünk előreláthatóan évi 3500 CT vizsgálatot végez majd el, ezek több-
ségét pedig – a távleletezésnek köszönhetően – magyarországi szakorvosok ér-
tékelik ki. A teleradiológia rendszer tehát megoldja a radiológusok hiányát is. A 
beruházás nagyon sokat segíthet a környéken élő pácienseknek, akiknek ezentúl 
nem kell hosszú időt várakozniuk, illetve távolabbi egészségügyi intézményekbe 
utazni” – nyilatkozta Hencel Klára, a királyhelmeci kórház igazgatója.  

oByvatelia mesta 
môžu komPostovať 
Zelený odpad sa už môže kompostovať pri každom rodinnom dome. Mesto 
dostalo nenávratný finančný grant vo výške 130 585 eur. 

V Kráľovskom Chlmci sa zbiera odpad selektívne od roku 2007. V neskor-
šom období  právne normy okrem zbierania nariaďovali aj skladovanie a pra-
videlný odvoz zeleného odpadu. Znamenalo by to však  zvýšenie poplatkov 
za odvoz smetí. Predchádzajúce vedenie mesta sa snažilo dosiahnuť, aby 
viac ako polovica obyvateľov kompostovala zelený odpad zo svojej domác-
nosti, avšak táto iniciatíva zlyhala. Vo Fejséši bolo vyhradené väčšie miesto 
na kompostovanie, kam občania mohli bezplatne zaniesť zelený odpad z do-
mácností. Skládku plánovali ďalej rozšíriť, ale nedostali potrebnú finančnú 
podporu vo výške 117 598 eur. 
Prednosta mestského úradu Csaba Balogh nás informoval, že chcú vytvoriť 
ideálne podmienky na kompostovanie, preto za pomoci ministerstva och-
rany životného prostredia nakúpia 910 kusov 1000-litrových kontajnerov, 
ktoré doručia obyvateľom rodinných domov. Z celkovej sumy podpory vo 
výške 137 500 eur mesto musí zabezpečiť iba 5 percentnú spoluúčasť (6873 
eur), ktorá je už vyčlenená z mestského rozpočtu. Podľa informácií od pred-
nostu úradu sa nevzdali ani plánu na vytvorenie dvora na skladovanie selek-
tívneho odpadu, ktorý by mohli vybudovať z 357 092 eur. Preto mesto opäť  
požiada o nenávratnú finančnú  štátnu podporu. 

nemocnica s Poliklinikou 
n.o. kráľovský chlmec 
dostala nový ct Prístroj 
20. júna slávnostne odovzdali do užívania v nemocnici v Kráľovskom 
Chlmci nové rádiodiagnostické oddelenie spolu s  nedávno zakúpeným, 
moderným prístrojom počítačovej tomografie typu Toshiba. Nemocnica 
zakúpením CT prístroja sa rozhodla zvyšovať kvalitu poskytovanej zdra-
votnej starostlivosti. Vyšetrenie  počítačovým tomografom bude dostupné 
nielen pre občanov mesta, ale celého regiónu. Kúpu moderného prístroja 
nemocnica financovala formou bankového úveru.
Do obnovy priestorov rádiodiagnostického pracoviska investovala 120 tisíc 
eur. Vymenili sa podlahy, dvere a okná, a zmodernizovalo sa celá elektrické 
vedenie. Časť nákladov na rekonštrukciu pracoviska nemocnica zabezpeči-
la z vlastných zdrojov, ale finančnú pomoc poskytli aj okolité samosprávy 
a firmy. 
„Predpokladáme, že uskutočníme zhruba 3500 vyšetrení počítačovým to-
mografom za rok. Väčšinu výsledkov budú analyzovať špecialisti z Ma-
ďarska, vďaka technickému prepojeniu nemocníc. Telerádiológia vyrieši 
aj problém nedostatku rádiológov.“ – dodala Klára Hencelová riaditeľka 
mestskej nemocnice. 
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az idei tanév Ballagói

királyhelMeci szakközépiskola

iv.a   – PaedDr. Furik Krisztina
Dávid Balog, Ladislav Binó, Patrik Bodnár, Alexander Gilányi, Sebastian Ilko, Jo-
zef Jano, Daniel Juhász, Erik Kovács, Alexander Lipán, Roland Lipán, Marek Szed-
lák, Peter Takács, Zlatica Agyagosová, Noémi Balogová, Gabriela Battyányiová, 
Nikoleta Csákiová, Štefánia Kocsová, Patrícia Lišocká, Gabriela Vargová, Miros-
lav Eržin, Jolana Kállaiová, Ladislav Abaházi, Krištof Árvai, Gergő Barati, Ben-
ce Bányácski, Ádám Bók, Dávid Géresi, Ladislav Hogya, Tomáš Lőrincz, Domi-
nik Pásztor, Pavol Szűcs, Peter Volenszky

ii. nš – Ing. Balogová Eleonóra
Béres Daniel, Bonfordi Juraj, Gergelyová Veronika, Blanár Patrik, Kendi Ladislav, 
Kissová Viviána, Bodnár Csaba, Vargová Viktória, Ivan Peter, Kovács Máté István, 
Márton István, Pál Patrik

základná škola, l. kossutha 

IX.B Tr. uč.: PhDr. Tímea Dajková, Mgr. Beáta Molnárová
Bacskaiová Arleta, Badová Klára, Balogh Márk, Eszenyi Kristóf, Hlad Oliver, Hor-
váthová Vivien, Jakab Szabolcs, Juhász Ján, Kissová Barbara, Krajlik Róbert, Lev-
čák Štefan, Mokryová Monika, Szabó Benjamín, Šimková Antónia, Vencel Peter, 
Baláž Ján

IX.A  Tr. uč.: RNDr. Iveta Slovinská 
Bálintová Stela,  Geriová Natália, Gažiová Júlia, Kállaiová Emőke, Kantorová 
Letícia, Kondáš Nikolas, Močár Zsolt, Móriczová Vanesa, Németyová Lea, Páll 
Dávid, Rudaová Kornélia, Slovinský Marek, Tažejová Andrea, Toroniová Angelika, 
Tóth Norbert, Vilčeková Viktória

királyhelMeci alapiskola

iX.a Osztályfőnök: Ing. Pandy Csaba
Balogh Rudolf, Bodnár Zoltán, Boháč Kristóf, Csordás Szabolcs, Fényes Anasztá-
zia, Géci Alexandra, Horváth Enikő, Illés Máté, Kosztyu Szimona, Lakatos Berta-
lan, Palkó Kornélia, Tippan Mário

iX.B  Osztályfőnök: Mgr. Majer Tímea
Asszonyi Gergő, Bacskai Bernadett, Balog Elizabeta, Dako Fanni, Fazekaš Michal, 
Illés Dárius, Juhász Dominik, Kállai Sabína, Kiss Ákos, Liska Nikolas, Luczo Janka, 
Milá Nikoleta, Nagy Evelin, Nagy Miriam, Román Annamária, Stach Daniel, Szabó 
Dóra, Ténai Lucia, Tóth Antónia, Tóth Sebastián
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tohtoroční končiaci aBsolventi
királyhelmeci gimnázium

oktáva d – Mgr. Juhász Emília
Bari Fatima, Bodzás Annamária, Géresi Alexandra, Glovicky Máté, Koncz Krisz-
tína, Kuik Ester, Majoroš Béla, Németh Oliver, Pápay Gabriel, Rinkács Viktor, 
Szimkó Dániel

4.a – Mgr. Lucia Mihóková
Lukáš Balog, Vivien Baratiová, Daniel Bellák, Sofia Demková, Stela Gécziová, 
Alexandra Horgošová, Štefan Illés, Adrián Kendi, Viktória Košiková, Patrik Koval-
kovič, Norbert Mojoros, Tomáš Pirigyi, Matej Puček, Sandra Suszterová, Jazmína 
Szabóová, Samuel Szimko, Gergő Viskievič, Annamária Vitkovičová, Karmen Te-
ruová, Erich Czető

oktáva B – Mgr. Mária Forgácsová
Otto Burcsák, Norbert Csoma, Klaudia Dobosová, Laura Fekeová, Peter Figura, 
Adrián Gergely, Simon Kajla, Olívia Kondásová, Laura Leczová, Natália Michalá-
ková, Bronislava Mokošová, Lucia Pankuličová, Lukáš Sopko Zima, Viktrória Sza-
bová, Emma Szilassyová, Tomáš Šarloši, Réka Širokmanová, Patrik Troško, Matúš 
Vaszily, Elisa Anais Verhaegeová

4.c – Mgr. Kasko Laura
Anthony Kevin, Bajus Vivien, Bányácski Andrea, Džerenga József, Eszenyi Boglár-
ka, Feke Ádám, Fekete Krisztián, Fekete Levente, Fetyko Dávid, Gaboda Cyntia, Ga-
lambos Gréta, Gáspár Sándor, Gecse Nikoleta, Horváth Réka, Jakab Szabolcs, Kecs-
kés Kreszcensz, Körmöndi Krisztián, Lukács Nikoleta, Lukáč Tamara, Marci Izabel-
la, Maťovka Barbara, Megyesi Enikő, Miczák Csaba, Mollár Balázs, Nagy Richárd, 
Pankovics Levente, Pitóczky Orsolya, Pósa Gábor, Salamon Adrián, Tamók Bence, 
Ternila Rebeka, Tóth Cyntia, Vencel Gergő

Zeneszak: Géczi Tamás, Tarr András, Nagy Evelin, Nagy Miriam, Balogh Olívia, 
Kocsis Katalin, Ballók Tamara, Blanár Panna, Kavčák Samuel, Kalapos Hilda, 
Csonka Viktória, Sunitra Máté, Feke Levente, Sallai Ibolya, Vaszily Enikő, Szabó 
Annamária, Kresťanko Bettina, Pándy Žófia Rebeka, Balogh Nóra, Tóth Sebastian, 
Teperová Bianka, Petro Aneta
Képzőművészeti szak:  Berkeš Miriam, Demková Sofia, Gécziová Stela, Kala-
pos Hilda

királyhelmeci művészeti alaPiskola királyhelmeci óvoda

fábry utcai óvoda, magyar osztály:
Magyar iskolába íratva: Balogh Georgína, Deák Mihály Kristóf, Gergely Zsófia, 
Kóbori Armand, Lengyel Dorina, Majer Rebeka, Mihalčík Viktor, Szatmáry Dávid, 
Szopko Liliana, Bodnár Liana, Tipán Balázs
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az idei év Ballagói királyhelMeciek

kiválóan szerePelt helmeczi 
tiBor a fitnessz versenyeken
A testépítő alig fél év alatt öt érmet gyűjtött be hazai és nemzetközi versenyeken 

Helmeczi Tibor június 9-én második helyen végzett az IFBB Diamond Cup Ostrava 
fitness és testépítő versenyen. Tavaly szinte újoncként kóstolt bele a komoly fitness vi-
lágába, idén pedig ötödik érmét szerezte meg Csehországban.

a tavaszi hónapokban több komoly 
versenyen is részt vett. nem volt koc-
kázatos bevállalni ilyen rövid időn be-
lül egy újabbat?
Ami azt illeti, nagyobb kockázatot nem 
jelentett a dolog, de roppant megterhelő 
volt. Szellemi frissességem megtartásához 
az utolsó energiatartalékaimat is fel kellett 
használnom a felkészülés alatt, hiszen a 
versenydiétám már több mint öt hónapig 
tartott. Ez idő alatt számtalan edzésre volt 
szükség ahhoz, hogy a négy idei verse-
nyen ilyen eredményeket érhessek el.
a májusban megszervezett varsói gyémánt kupán szintén elképesztő ered-
ményt sikerült elérnie. mennyire volt erős az a mezőny?
A versenyen több Európa-bajnok és Eb-t megjárt versenyző is jelen volt, tehát nagyon 
erős mezőny fogadott. Mivel azonban nagyon jó formában érkeztem Lengyelország 
fővárosába, bizakodó voltam. A teljesítményemmel magamat is megleptem, ugyanis az 
első körben a bírák engem választottak a legjobbnak. A kategóriámban sikerült meg-
előzni egy Európa- és egy világbajnokot is. Az első helyen kezdtem tehát a versenyt, 
de a végén a dobogó harmadik fokára kerültem. Persze, ott is volt okom az ünneplésre, 
hiszen ez az eredmény óriási sikert jelent saját magam, Királyhelmec, de talán Szlová-
kia számára is, hiszen ritka a szlovákiai siker a Gyémánt Kupán ebben a kategóriában. 

mi volt a legnehezebb a felkészülés alatt?
Nehéz kiemelni bármit is, hiszen már a varsói versenyt megelőző néhány hét is na-
gyon kemény volt számomra. Napi két alkalommal edzettem, a fáradtságtól néha 
aludni sem tudtam. Előfordult, hogy hajnali ötkor már az edzőteremben találtam ma-
gam, de csak így tudtam elkerülni a hőséget. A fejfájás, a szédülés és az émelygés 
már a nap természetes velejárói voltak. Sokszor éreztem, hogy erőm végén tartok. Az 
ostravai verseny előtt 110 kiló volt a súlyom. Ahhoz, hogy elérjem a kívánt 98 kilót, a 
felkészülés utolsó hetében három napon át megemelt, napi három cardio edzést kellett 
végeznem, az utolsó három napon pedig teljes folyadékmegvonásra volt szükség.

hogyan zajlott az ostravai verseny?
Hét vetélytársam volt a mezőnyben, köztük egy lengyel, egy német és egy cseh baj-
nok is. Az első szűrés után, a legjobb hat közé bekerülve engem hívtak ki elsőnek, a 
döntő körben pedig – és a verseny végén is – másodikként szerepeltem. Az említett 
bajnokok miatt úgy véltem, ez a mezőny jóval erősebb, mint amivel Varsóban kel-
lett megküzdenem. Ez a tapasztalat azonban azt mutatja, hogy a nemzetközi verse-
nyeken nincsenek gyenge versenyzők és nincs gyenge mezőny. 

milyen érzés volt, hogy jobbnak bizonyult a bajnokoknál?
Természetesen nagyon boldog vagyok, és büszke is, hiszen kisvárosi lévén korlátozottak 
a lehetőségeim, a versenyre való felkészülés körülményei számomra nem olyan ideálisak, 
mint például egy nagyvárosban élő testépítőnek. Mégis, olyan sportolókat sikerült meg-
szorongatnom és megelőznöm, akik már Európa- és világbajnokságot is nyertek régeb-
ben. Ebben persze nagy motivációt jelentett az a sok pozitív energia és segítség is, amit a 
mellettem állóktól, a barátoktól és nem utolsó sorban a támogatóimtól kaptam. 

ostravában egyetlen pont választotta el az első helytől. ez nem szomorítja el kicsit?
Természetesen szerettem volna abszolút győztes lenni, de hazudnék, ha azt mon-
danám, hogy nem vagyok elégedett az eredményemmel. Szerintem nincs okom a 
szomorkodásra. A második legfiatalabb voltam a mezőnyben, akárcsak Varsóban. 
Úgy hiszem, előbb-utóbb sikerült elérnem a célomat, hogy profivá váljak.

előtte azonban bizonyára kifújja magát.
Éppen ezt tervezem. Egy hosszú pihenőre van szükségem, és arra, hogy előtérbe ke-
rüljenek a családtagok, a barátok, akiket bizony kissé elhanyagoltam. Sok más fon-
tos dolog is háttérbe szorult az elmúlt hónapokban, a következő időszakban ezekre 
akarok fókuszálni, szeretnék minden mulasztást bepótolni. 
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királyhelmeci óvoda

kossuth utcai óvoda, magyar osztály: 
Ádi Tamás, Bernáth Olivér, Cicu Lucas, Horváth Ferenc, Kállai Gergő, Kertész Jázmin, 
Čisár Vanesa
kossuth utcai óvoda, szlovák osztály:
Norbert Balogh, Kiara Kis Gécziová, Christopher Balog, Dominik Balogh, Liliana 
Čorosová, Davina Dorkóová, István Fülöp, Adam Gašpar, Emma Haraszti, Mikuláš 
Hogya, Jozef Horváth, Sofia Kenéz, Áron Mátyás Kováč, Hanna Emília Makkaiová, 
Freya Emily Németh, Bartolomej Oláh, Amin Patric Oueslati, Dorian Pavlik, Matej 
Petrovič, Ema Petrovičová, Laura Tamássyová, Dominik Tippan

fábry utcai óvoda, szlovák osztály:
Alexa Szűcsová, Adam Hajdu, Ema Bertová, Hugo Gornyitzki, Oliver Paprčka, Laura 
Szilágyiová, Markus Koľ, Vanda Bereckeiová, Panka Kissová, Sebastián Körmöndi, 
Sebastián Kováč, Lucia Tóthová, Ramóna Eštefánová, Alex Leco
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közélet

múzeumok éjszakája
királyhelMecen
Ismét sok érdeklődőt vonzott a rendezvény

A múzeumi világnaphoz kapcsolódva rendezték meg május 18-án a Múzeumok éjsza-
káját. A Királyhelmecen működő Bodrogközi és Ung-vidéki Közművelődési Intézet – 
Kassa Megyei Önkormányzat Kulturális Intézménye hetedik alkalommal kapcsolódott 
be a rendezvénysorozatba. A múzeum közelmúltban felújított épületében idén is sok 
újdonsággal, különlegességgel várták a vendégeket.
A Múzeumok éjszakája páratlan élményt nyújtó esemény, hiszen az éjszaka leple alatt 
olyan intézményekbe látogathatunk el, melyek régmúlt korok hangulatával és a művészet 
szépségével varázsolnak el minket. Különleges élményben részesültek azok is, akik május 
18-án, ellátogattak a királyhelmeci Mailáth József Regionális Múzeumba. 
„A gyerekek és a felnőttek is megtalálták a számukra kedvező programot. Kiállítások, 
kosztümös divatbemutató, előadások, játszóházi programok, filmvetítés, kellemes élőzene 
váltották egymást” – mondta Zvolenský Gabriella, az intézmény igazgatója. 
Az épület fő szárnyában az Erzsébet királyné újraálmodott ruháit bemutató időszakos kiál-
lítás várta az érdeklődőket. A galériában porcelánbabákból és bohócokból álló gyűjtemény-
ben gyönyörködhettek a látogatók. A programot izgalmas előadások színesítették. Pálinkás 
Patrícia történész, Gyimesi György, valamint Vilman Melinda Sissi életével kapcsolatos 
információkat, érdekességeket osztottak meg az érdeklődőkkel.
Az est fénypontja azonban a korabeli divatbemutató volt. A bodrogközi modellek Sissi ruhá-
iban jelentek meg a múzeum udvarán kialakított képzeletbeli kifutón. A királynét más-más 
időszakában megelevenítő gyönyörű hölgyek mellett – az intézet munkatársainak jóvoltából 
– Ferenc József és Andrássy Gyula gróf is megjelent. A remek teljesítményt nyújtó, alig egy 
óra alatt betanított alkalmi modellek és a korhű öltözékek hatalmas sikert arattak. A bemutató 
után tárlatvezetés és filmvetítés következett, majd kézműves foglalkozásokat tartottak. Az 
udvar szabadtéri színpadán a Nosztalgia együttes és a Napraforgó zenekar élőzenéje emelte a 
hangulatot, ám ehhez jócskán hozzájárul a borkóstoló is, amit a kisgéresi Polyhos Szőlészeti 
és Borászati Egyesület biztosított. A borok mellé finom, hazai ízeket is kínáltak.
„A rendezvény idén csaknem háromszor annyi látogatót vonzott, mint tavaly. Minden be-
mutató és előadás teltházas volt, ennek ellenére az esemény végig családias hangulatú volt. 
Ez arra enged következtetni, hogy a rendezvényt ennyi év után már megszokták és meg-
szerették a helyiek. Tudok olyan ötéves kislányról, aki egy hétig azért drukkolt, hogy jó idő 
legyen hétvégén, a Múzeumok éjszakáján. Színes kulturális programkínálatával az esemény 
nemcsak a város, de a Bodrogköz és az Ung-vidék, sőt, a határon túli művészetkedvelőket 
is meg tudta szólítani” – mondta Zvolenský Gabriella.

„Magyar nyelvért” díjat 
kapott nagy evelin
Ferencváros önkormányzata immár több éve A Magyar Nyelvért Hajdók Géza emlék-
díjjal jutalmazza, illetve ösztöndíjban részesíti Királyhelmec egyik olyan diákját, aki 
kimagasló eredményt ért el a magyar nyelv tanulásában és művelésében.

Királyhelmec testvérvárosa, Ferencváros, június 1-jén hatodik alkalommal rendezte meg a 
Nemzeti Összetartozás Napját, melyre határon túli testvérvárosait is meghívta.  
Az ünnep alkalmából a testvérvárosi és ferencvárosi diákokból álló kórus énekelte el a 
Nagy Magyarország területéről (Csík, Szatmár, Heves, Szék Felső-Mezőség, Felvidék, 
Bihar, Délvidék, Moldva, Csallóköz és Borsod vidékéről) származó tíz magyar népdalt. 
Az éneklők között volt iskolánk hat diákja is.
A megemlékezésen ünnepélyes keretek között adták át a 2018. évi „Magyar Nyelvért” 
díjakat. Az emlékdíjak azon végzős testvérvárosi diákoknak adományozhatók, akik általá-
nos iskolai tanulmányaik során kimagasló eredményt értek el a magyar nyelv tanulásában 
és művelésében, valamint tanulmányaikat gimnáziumban vagy középiskolában kívánják 
folytatni. A Magyar Nyelvért Hajdók Géza emlékdíjat Nagy Evelin, a Királyhelmeci Ma-
gyar Tanítási Nyelvű Alapiskola IX. B osztályos tanulója vehette át. A díjátadás után a 
királyhelmeci Kása Krisztina elszavalta Tompa Mihály: Oh e szegény hon című versét. 

Evelin eredményeit osztályfőnöke, Majer Tímea méltatta:
Nagy Evelin a királyhelmeci alapiskola IX. B osztályát látogatja. Tanulmányi eredmé-
nye kimagasló. Ő az a példaértékű tanuló, aki mindig pontosan olyan választ ad tanárai 
kérdéseire, amelyet azok megálmodnak. Evelin rendkívül céltudatos, magabiztos, ki-
tartó, megbízható lány. Nem ismer akadályokat, akaratereje irigylésre méltó. Ha kitűz 
maga elé egy célt, addig nem nyugszik, amíg azt el nem éri. Minden lehetőséget megra-
gad önmaga fejlesztésére, szabadideje jelentős részét különórák látogatására áldozza fel.  
Bár rendkívül sokoldalú leány, mégis inkább a humán oldala a dominánsabb. Nyolc éve 
zongorázik, szaval, írogat, meghatározó tagja iskolánk színjátszó csoportjának. 2012 óta 
jár a Tompa Mihály vers- és prózamondó versenyekre, 2013-ban az országos elődöntőn 

töretlen a színházi 
fesztivál sikere
A legnépszerűbb előadást újra meghívják a szervezők

Tarcali Nagy Beatrixtól, a Királyhelmeci Városi Hivatal kulturális és művelődési osztályá-
nak vezetőjétől megtudtuk, a fesztivál iránt idén is nagy volt az érdeklődés. A nézőszám az 
elmúlt évek során folyamatosan nőtt, 2015-ben a rendezvény 1973, egy évvel később 2337 
nézőt vonzott, tavaly a látogatók száma már meghaladta a 3000-et. Az idei fesztiválra a je-
gyek 90 százalékát már elővételben értékesítették. A budapesti Bánfalvy Stúdió A miniszter 
félrelép című darabjára fél nap alatt elfogyott az összes jegy. A szervezők szerették volna 
az előadást idén még egyszer elhozni a városba, ám mivel a közeljövőben megkezdődnek a 
kultúrház felújítási munkálatai, erre már csak jövőre lesz lehetőség.

Bár a fesztiválon az előző évekhez képest kevesebb darabot mutattak be, a közönség 
elégedetten távozott a színvonalas előadásokról, melyekben olyan hírességekkel is talál-
kozhattak, mint pl. Gesztesi Károly, Gregor Bernadett, Bandor Éva vagy Beleznay End-
re. A rendezvényen fellépő hat társulatnak összesen kilenc előadása volt, köztük szlovák 
nyelvű és gyerekelőadások is. A kassai Thália Színház, a Komáromi Jókai Színház és a 
rozsnyói Actores is vendégszerepelt Királyhelmecen.
Tavaly és tavalyelőtt a seregszemle nyereséggel zárt, 2017-ben a tizenhárom elő-
adás 10 206,72 euróba került, a bevételek a 6000 eurós állami hozzájárulással együtt         
12 380 eurót tettek ki. Most a kisebbségi kultúra támogatására szánt keretből a tava-
lyinál kevesebbet, 4000 eurót kaptak. Az idei jegyeladásból 9021 euró jött be, így a 
rendezvény 1 279 eurós veszteséggel zárult. A múlt évben 5 eurónál drágább szín-
házjegy nem volt, a legolcsóbbért pedig mindössze 1,50-et kértek. Most a legdrágább 
belépő 6, a legolcsóbb 3 euróba került.
Az osztályvezető tájékoztatása szerint a fesztivál idején szerettek volna képzőművé-
szeti kiállításokat is szervezni, de a művelődési központ galériája olyan rossz állapot-
ban van, hogy ilyen kísérőrendezvényeknek nem tudnak otthont adni. A szervezők 
abban bíznak, hogy a létesítmény több mint félmillió eurós költséggel megvalósuló 
komplex rekonstrukciója jövő tavaszig befejeződik, így a színházi fesztivált 2019-
ben is a megszokott helyszínen rendezhetik.

A darabokat idén is szinte mind teltház előtt játszották

bronzsávos minősítést kapott. Idén áprilisban meghívást kapott a felvidéki Szép Magyar 
Beszéd verseny országos döntőjébe, ahol dobogós helyezést ugyan nem ért el, de mi így 
is nagyon büszkék vagyunk rá. A magyar nyelv mellett az angolt is nagyon szereti, az 
idei országos angol olimpia versenyen a harmadik legjobb lett. Evelin bekapcsolódott 
a Hajdú-Bihar Megyei Tudományos Ismeretterjesztő Társulat által meghirdetett Tehet-
séggondozó Levelezéses Országos Tanulmányi Versenybe is. 2013-ban magyar nyelv 
témakörben hatodik helyezett lett, 2017-ben angol nyelvből az első helyezést érte el. 
Bár hatodik évfolyamban abbahagyta a matematika versenyekre való felkészülést, egy-
két elismerő oklevelet azért ezen a területen is magáénak tudhat.

mladý záhradkár – súťaž!
Deti základnej školy na ulici L. Kossutha  v Kráľovskom Chlmci sa zúčastni-
li  súťaže Mladý záhradkár, vyhlásenej Republikovým výborom záhradkárov 
v Bratislave.
Na okresné kolo súťaže, ktoré sa uskutočnilo v Kráľovskom Chlmci dňa 
22.5.2018 pripravovala žiakov pani učiteľka PaedDr. Ildiko Pribulová Dako-
vá, za pomoci členky výboru ZO SZZ pani Jany Popáliovej.
Súťaže sa zúčastnili :  Nóra Poláková, Dávid Illéš a Daniel Pósa, ktorí dosiahli 
dobré výsledky, a postupujú na súťaž organizovanú Republikovým výborom.
Mladí súťažiaci boli ocenení diplomom OV SZZ v Trebišove a vecným darom, 
ktorý odovzdal nový predseda ZO SZZ v Kráľovskom Chlmci Július Ragán.

kultúra

Emlékdíjakat adtak át Ferencvárosban a Nemzeti Összetartozás Napján
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természetiskola a Magas tátrában
Az alsó tagozat 32 tanulója május 21-én a Bélai-Tátrába (Belianske Tatry) utazott. A kirán-
dulásra három tanár (Dobos Tímea, Máté Adrianna, Illés Irén), valamint egy egészségügyi 
nővér (Györki Szilvia) kísérte el őket. Diákok és tanáraik a festői szépségű Zár (Ždiar) 
településen található Panoráma hotelben töltöttek el öt csodálatos napot, ez idő alatt megte-
kinthették a környék nevezetességeit. A kitűnő időjárást és a jó levegőt kihasználva renge-
teget túráztak. A második napon olyan turistautat jártak be a Bachleda-völgyben (Bachle-
dová dolina), amelyhez hasonlót még nem építettek Szlovákiában. A fából épített út kb. 24 
méter magasan, a fák lombkoronái felett kanyarog. Szerdán a Tarajkához (Hrebienok) ki-
rándultak, ahol a vízesésben gyönyörködtek, majd csütörtökön a Bélai Cseppkőbarlangban 
(Belianska Jaskyňa) csodálták meg a szebbnél-szebb cseppkőképződményeket. Pénteken 
meglátogatták a helyi népművészeti múzeumot, ahol régi használati tárgyakat, valamint 
gazdagon hímzett népviseleti ruhákat mutattak be nekik. Mivel minden jónak vége szakad 
egyszer, ebéd után rengeteg élménnyel gazdagodva indultak haza. 

Illésné Popália Irén

szakmai nap komáromban
Iskolánk pedagógusai május 4-én részt vettek a KIP projekt keretén belül megrende-
zett szakmai napon. A Komplex Instrukciós Program (KIP) olyan alternatív pedagógiai 
módszer, mely a különböző társadalmi helyzetű, különböző képességű és teljesítményű 
gyerekek hatékony együttnevelését tűzte ki célul. A rendezvényt a Komáromi Feszty 
Árpád Általános Iskolában tartották, ahol a résztvevők óralátogatás keretén belül ismer-
kedhettek meg a módszer alkalmazásával. 

anyák napja – városi ünnepség
Diákjaink részt vettek a városi művelődési központban május 11-én rendezett ünnep-
ségen, ahol a két negyedikes osztály tanulói megható verses, zenés irodalmi műsorral 
kedveskedtek az anyukáknak, nagymamáknak. Eszenyi Adrianna és Szabó Ferdinánd 
zongora- és gitárjátéka meghittebbé tette az amúgy is szívhez szóló köszöntő szövege-
ket, verseket, dalokat. Az ünnepi műsorra Gáspár Kornélia és Kóbori Henrietta tanító 
nénik készítették fel a gyerekeket.

megrendeztük a ii. Workshopot
A KIP projekt keretén belül szerveztük meg iskolánkban május 17-én a II. Workshopot. 
A januárban szervezett műhelymunkával ellentétben most nem közös munka zajlott. A 
meghívottak ezúttal KIP-es órákon vehettek részt, és a következő kínálatból választhat-
tak: III.B – magyar nyelv – Bosznay Izabella, IV.B – matematika – Gáspár Kornélia, 
V.B – geográfia – Dobos András, VIII.B – fizika – Godzsák Renáta
Az órák után a pedagógusok szakmai beszélgetés keretén belül vitatták meg a látottakat.

Második alkalommal szerveztünk családi napot
Bár az eső „elmosta” az eredeti tervünket, s emiatt a városi futballpálya helyett ismét az 
iskola falai közé kényszerültünk, sikeres volt a májusban megszervezett Családi nap. A 
rendezvényre ezúttal meghívtuk a következő tanév kis elsőseit, valamint az ötödik évfo-
lyamot nálunk folytató gyerekeket és persze a szüleiket is. A rossz időjárás miatt sajnos 
a gulyásfőző verseny is elmaradt, azonban iskolánk tanári csapatának (Szabó Ferdinánd, 
Dobos András, Gáspár Krisztián) köszönhetően mégis elkészült a finom gulyásleves. 
A résztvevő szülők és gyerekek egy kis bemelegítő torna után a következő programok 
közül választhattak: ügyességi játékok, futóverseny, egészségsátor, tréfás drámajátékok, 
sakkjáték, ékszerkészítés. A sok közös játék, szórakozás után következett a gulyáskós-
tolás. A finom sütemények, kalácsok, pogácsák mellé jóízű beszélgetések párosultak.

dejepis v kocke
Obvodné kolo dejepisnej súťaže o kráľovi Matejovi Korvínovi zorganizovala pani 
učiteľka T. Dajková. Pozvala na ňu učiteľov aj žiakov z okolitých základných škôl. 
Súťaž sa konala 14. 5. 2018 v ZŠ v Kráľovskom Chlmci a zúčastnili sa jej okrem 
našich žiakov aj súťažiaci zo ZŠ v Čiernej nad Tisou a v Strede nad Bodrogom. 
Otázky boli vytvorené pre žiakov 5. až 9. ročníka. Pani učiteľka sa rozhodla, že 
súťaž prebehne hravou formou. Preto pripravila pre každý ročník rôzne zábav-
né otázky o danej téme na interaktívnej tabuli. Riešili sme krížovky, puzzle, atď. 
Keďže sme sa pripravovali, nemali sme veľkú trému a súťaž prebehla v pohode. 
Ale najviac sme sa potešili výsledku, lebo žiaci našej školy vyhrali prvé miesto!
Na druhom sa umiestnila ZŠ z Čiernej nad Tisou a na treťom zo Stredy nad Bod-
rogom. Súťažiaci boli odmenení sladkými odmenami a diplomom.
Všetci sa dobre cítili a sľúbili, že prídu aj na budúci rok. 

Redaktor junior TASR Júlia Kónyová, 7. A

oslava dňa matiek
K mojim najobľúbenejším vystúpeniam s našou skupinou mažoretiek patrí každý 
rok oslava Dňa matiek. Spolu s ostatnými účinkujúcimi nacvičujeme jednotlivé čís-
la s veľkou radosťou, lebo vieme, že naše mamky a staré mamky nás majú najrad-
šej. A keď vystupujeme na javisku, tak sú na nás pyšné.
Deň matiek sme v tomto roku oslávili 11. mája v kultúrnom dome. Vystupovali žiaci 
z miestnych materských a základných škôl. Zapojila sa aj základná umelecká škola 
a žiaci z centra voľného času. Deti zarecitovali pre svoje mamičky rôzne krásne bás-
ničky, zaspievali krásne piesne a zatancovali moderné aj ľudové tance. Niektoré ma-
mičky sa rozcitliveli a v očiach sa im objavili aj slzičky. Ale pri scénkach a tancoch sa 
už potom veselo usmievali. Aj nás, mažoretky, odmenili veľkým potleskom. V závere 
programu zaspievali účinkujúci z našej školy (vyše 100 žiakov) spoločnú pesničku 
na rozlúčku, ktorou sme sa rozlúčili a zároveň aj poďakovali našim mamičkám. Ďa-
kujeme všetkým pani učiteľkám a aj asistentkám, ktoré s nami program nacvičovali.

Redaktor junior TASR Júlia Kónyová, 7. A

žiacka konferencia 
Dňa 16. 5. 2018 sa v ZŠ na Kossuthovej uskutočnil Deň otvorených dverí spojený 
so Žiackou konferenciou. Cieľom konferencie bolo využiť vedomosti žiakov zo ze-
mepisu a vytvoriť plagáty o štátoch, ktoré sa im ušli v losovaní. Na ich tvorbu mali 
mesiac. Z každej triedy bol zvolený jeden žiak, ktorý prezentoval projekt. Nešlo 
iba o zhotovenie plagátu, ale žiaci mali pripraviť ukážku piesní, tancov, jedál, ale-
bo iných zvláštností daného štátu. Potom svoju šikovnosť prezentovali jednotlivým 
triedam. Každá prezentácia bola niečím zvláštna a žiaci boli nadšení, že sa takýmto 

výlet do krakova
V dňoch od 24. 5.  do 26. 5. 2018 sa žiaci zo ZŠ na Kossuthovej zúčastnili výletu 
do Poľska. Navštívili mesto Krakov s jeho pamätihodnosťami, koncentračný tábor 
v Oswienčime a Červený Kláštor na Slovensku. Výlet zorganizoval pán riaditeľ R. 
Berta a ďalšie učiteľky – T. Dajková a R. Balogh Tárczy –  nás sprevádzali. Naša 
prvá zastávka bola pred poľsko-slovenskou hranicou v Červenom Kláštore. Navští-
vili sme kláštor a pán sprievodca nám porozprával jeho históriu.  Potom sme pokra-
čovali v ceste do Krakova. Najprv sme mali prehliadku kráľovského hradu Wavel. 
Pozreli sme si aj starobylé mesto, ktoré má veľa pamätihodností. V piatok sme nav-
štívili koncentračný tábor v Osvienčime. Z návštevy sme mali trošku obavy, lebo 
sme sa o tábore a spôsobe života v ňom učili v škole. Veľmi na nás zapôsobili slová 
sprievodcu a aj stavby, odev a obuv väzňov. Najhorší pohľad bol asi na plynové 
komory, kde zabíjali väzňov. Vážime si obete, ktoré priniesli väzni, aby sme mohli 
spokojne žiť. Cestou domov sme sa opäť zastavili v Červenom Kláštore. Povozili 
sme sa po Dunajci na pltiach. Bolo toto zvláštne, ale výborné! Do pltí sme nastu-
povali s obavami, ale všetko sa dobre skončilo.

Text: Redaktor junior TASR Bartolomej Balogh, 8. A

spôsobom mohli poučiť o zvykoch rôznych štátov. Každý plagát bol pekný a každá 
trieda sa snažila svoje dielo prezentovať čo najlepšie. Súčasťou tohto dňa bol aj Deň 
otvorených dverí na oboch stupňoch. Na prvom si žiaci mohli prezrieť fungovanie 
vesmíru. Na chodbe mali postavený stan, v ktorom bol zhotovený vesmír v malom. 
Kto chcel, mohol sa odfotiť v kostýme kozmonauta.
V kútiku živej prírody predviedli žiaci svoje obľúbené zvieratká a porozprávali spolu-
žiakom, ako sa o ne starajú.  Žiaci z 1. a 2. ročníka pripravili pre svoje mamičky kultúrny 
program. Súčasťou dňa boli aj otvorené hodiny. Vo 4. C triede to bola vlastiveda a v 3. 
A prírodoveda. Okrem rodičov sa ich mohli zúčastniť aj naši budúci prváci. Otvorené 
hodiny boli aj na druhom stupni – v 8. B to bol dejepis, v 5. Banglický jazyk a v 7. B ma-
tematika. Rodičia mohli navštíviť aj iné hodiny, aby sa informovali o prospechu a práci 
svojich detí. Deň bol naozaj plný aktivít a dúfame, že si každý našiel takú aktivitu, ktorá 
ho zaujala. My, žiaci, sme boli radi, že sme mohli rodičom ukázať, akí sme šikovní a aké 
rôznorodé akcie sa v našej škole konajú.

Redaktor junior TASR Bartolomej Balogh, 8. A                 
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nemzetközi partnertalálkozó az óvodában
A III. Erasmus+ Nemzetközi Partnertalálkozó legfőképpen a tapasztalatcseréről szólt

A Családdal Együtt Példával Program harmadik konferenciája június 8-a és 10-e között 
valósult meg Királyhelmecen. A kétéves projekt 2017. szeptember 1-jén vette kezdetét. 
Témája a család és az óvoda kapcsolata, valamint annak jelentősége a gyermek, a peda-
gógus és az intézmény szemszögéből. 
A projektkoordinátor a budapesti Csip-Csup Csodák Magánóvoda, a székelyudvarhelyi 
Ficánka Napköziotthonos Óvoda, a Kassai Magyar Tanítási Nyelvű Óvoda és a király-
helmeci Napraforgó Óvoda partnerekkel működik együtt. 
A konferencia első napján módszertani napot tartottak az óvodában, ahol a budapesti és 
székelyudvarhelyi vendégek megbizonyosodhattak arról, hogy a multimédiás technoló-
giák új távlatokat nyithatnak meg az óvodai nevelésben. A kassai és a királyhelmeci óvo-
dákban ugyanis már tavaly bevezették az interaktív tábla használatát, mivel úgy vélték, 
hogy a berendezés révén hatékony, képességfejlesztő és tudásbővítő tevékenységeket 
kínálhatnak az óvodások számára. 
A partnertalálkozó második napján a résztvevők beszámoltak az elmúlt két évben a 
Csepp Program keretén belül megszervezett rendezvényekről. A harmadik napon továb-
bi megbeszélések zajlottak. 

gyereknapi homokvárépítő verseny
Az idei városi gyereknap a Kossuth utcai óvoda udvarán zajlott. A rendezvény egyik 
leglátványosabb és legizgalmasabb része a homokvárépítő verseny volt, melyet óvodánk 
második alkalommal szervezett meg az Erasmus+ Csepp Program keretében. Az udvar a királyhelmeci speciális alapiskola életéből…

Intézményünk rendszeresen bekapcsolódik az UNICEF által szervezett „Kék gomb hete” 
elnevezésű jótékonysági akcióba. A program nehéz sorban élő gyermekek megsegítésére 
összpontosítja a figyelmet. Idén az Ukrajna háborús övezeteiben élő gyermekek számára 
szerveztek gyűjtést, melybe mi is bekapcsolódtunk. Iskolánk tanulói egy előadás kere-
tén belül ismerkedtek meg az UNICEF nemzetközi szervezet feladatával és céljaival, 
valamint az ukrajnai gyermekek mindennapi nehézségeivel. Diákjaink a megszerzett is-
mereteket felhasználva plakátot készítettek, mellyel hangsúlyozni kívánták, hogy mi is 
tehetünk embertársainkért. 
Mindannyiunknak szüksége van valakire, aki mellettünk áll, aki támogat és biztat min-
ket. Ezt a szerepet legjobban a családtagok tudják betölteni. Az ENSZ május 15-ét a 
család nemzetközi napjának nyilvánította azzal a céllal, hogy a figyelmet a társadalom 
legfontosabb intézményére irányítsa. Iskolánkban rendhagyó tanítási órát szerveztünk, 
melyen a tanulók interaktív foglalkozás keretén belül foglalkoztak a család témakörével. 

a királyhelmeci gimnázium csapata a budapesti döntőben
A Karosi Turul Hagyományőrző Íjász Egyesület szervezésében június közepén, Budapes-
ten került megrendezésre a Corvin Mátyás tanulmányi vetélkedő országos fordulója. A dön-
tőbe tizenhárom csapat jutott. Érkeztek versenyzők Erdélyből, Vajdaságból, Szlovéniából, 
Horvátországból, Kárpátaljáról, valamint a Felvidékről. A Felvidéket négy csapat képvisel-
te: két dunaszerdahelyi, egy nagyszelmenci és a Királyhelmeci Gimnázium csapata. 

A vetélkedő a budapesti Hadtörténeti Múzeum Márványtermében zajlott, lebonyolítása, 
hangulata rendhagyó volt, a szervezők korabeli ruhákban jelentek meg, reneszánsz zene 
szólt. A megmérettetés napja szentmisével indult a Mátyás-templomban, majd reggeli 
után megkezdődött a versengés. A verseny két fordulója között megtekintettük a Hadtör-
téneti Múzeum fegyvertárát, vasárnap pedig az Országházba látogattunk el. Bár néhány 
pont elválasztott minket a dobogós helyezéstől, mi nem csüggedtünk, hiszen rengeteg 
élménnyel és sok értékes tapasztalattal tértünk haza. 
A Hunyadi János csapat tagjai: Csizmadia Cyntia, Kohut Laura, Pollák Fanny és Reichel 
Tamás. Felkészítő tanárunk Nagy Gabriella.

Nagy Gabriella

A rakodópart alsó kövén is ültünk...

Iskolánk 2014-ben alakult Varázskerék színjátszó csoportja ebben az évben is szorgal-
masan gyakorolt. Május 3-án a Latorca Menti Tavaszon a Városi Művelődési Központ 
színfalai mögött izgatottan vártuk, hogy kinyíljon a függöny és bemutassuk Andersen: A 
rút kiskacsa című mesefeldolgozását. A gyermekek előadását a közönség hangos tapssal 
jutalmazta. A zsűri döntése alapján színjátszó csoportunk meghívást kapott a Weöres 
Sándor Országos gyermekszínjátszó fesztiválra, Debrecenbe. Nagy öröm volt számunk-
ra, hogy idén is eljuthattunk a Duna Menti Tavasz országos báb- és színjátszó fesztivál-
ra, Dunaszerdahelyre, ahonnan ezüstsávos minősítéssel tértünk haza. 
Lassan elérkezik az iskolai év utolsó napja, amikor a tanulók átveszik a tízhónapos szor-
gos munka gyümölcsét. Elmondhatjuk, hogy ebben a tanévben is sok tudással, ismeret-
tel, élménnyel gazdagodtunk. Felüdítő nyári szünetet kívánunk! 

Dakos Szilvia

A Varázskerék színjátszó csoport ezévben is sikeresen szerepelt a versenyeken

koncerttel köszöntötték az édesanyákat
Iskolánkon hagyománnyá vált, hogy májusban, az anyák napja alkalmából koncertet 
szervezünk a zenekedvelő édesanyák számára. Természetesen a nagymamákat, keresz-
tanyákat is nagy szeretettel fogadjuk ilyenkor az iskola koncerttermébe.
A május 3-án megszervezett ünnepélyes eseményt Diana Penťová, a Királyhelmeci Mű-
vészeti Alapiskola igazgatónője nyitotta meg. A zongoristák közül elsőként Pándy Žófia 
Rebeka lépett színpadra, aki Mendelssohn Bartholdy zongoradarabját adta elő. Sofia 
Petrovičová és Varga Szabolcs konferansziék köszöntötték a vendégeket, és kiemelték, 
milyen fontos méltatni az édesanyák törődését, szeretetét, önfeláldozását. 
A köszöntő után felcsendültek a szebbnél szebb dallamok. Mészáros Elisabeth, Ed She-
eran Perfect című dalát énekelte. Bánhegyi István András zongorán játszott, majd a Nincs 
rá szó című, az édesanyáknak írt dalt adta elő. Bodnár Bianka a Szellemek táncát játszotta, 
majd Stefan Gyula gitárjátéka következett. Bacskai Viktória elénekelte Kovács Kati Úgy 
szeretném meghálálni című ismert dalát. Zongorán kísérte Varga Szabolcs. A műsor első 
részét a kis táncosok előadása zárta, felkészítette őket Dako Babiák Diana tanárnő. 
A koncert második részében Dubík Sonja Antoinette lépett először színpadra, aki zongorán 
játszott, majd elénekelte Annie Tomorrow című dalát. Pataky Ádám gitáron egy keringőt 
adott elő, őt követte Pósa Bence, Süsser Matador című dalával. Sofia Petrovičová egy vi-
lágslágerrel szórakoztatta a kedves jelenlévőket. Morris Albert Feelings című dalát játszotta. 
Ezután ismét tánc következett, a nagyobb táncosok mutatták be jól betanult koreográfiájukat. 
Pataky Kolett Chopin Mazurkáját játszotta zongorán. Fazekas Edina Adele: When we 
were young című dalát énekelte. A közönség ezután egy gitárduót hallgathatott meg, me-
lyet Forgács Ádám adott elő tanárával, Oláh Ernővel. Cseh Fanny Offenbach: Barkarola 
című zongoradarabját adta elő. Fedor Alexa és tanára Babos András, Dumka-duót ját-
szottak. Hornyák Gábortól Mozart egyik menüettjét hallhattuk zongorán. Feke Levente 
Tonči Huljič szerzeményét adta elő. Ezután Kočiš Katalin és Varga Szabolcs négykezes 
zongorajátéka következett. A koncertet az iskola énekkara zárta, melyet Bimba Mónika 
tanárnő vezényelt és Balogh István tanár kísért. 
További felkészítő tanárok voltak: Diana Penťová, Lénárt Katalin, Kiss Palágyi-Kovács 
Éva, Mento Erzsébet, Ander Katalin, Tomori Mária és Költő Aneta. 

Lénárt Szabó Katalin 

két nagy homokozójában 16 „parcellán” volt adott a lehetőség a megmérettetésre azok-
nak az óvodásoknak, akiket szülei májusban beneveztek a versenyre. Az építők munkáját 
egy szülő is segíthette. A szervezők kiosztották a munkához szükséges műanyag szerszá-
mokat, vödröket, és miután mindenki elfoglalta a helyét, kezdődhetett az építés. A kész 
alkotásokat háromtagú zsűri bírálta el. Az izgalmas versenybe a gyereknap résztvevői 
közül is többen szívesen bekapcsolódtak volna, ám helyhiány miatt erre nem volt lehe-
tőség. A győztesek jutalma nem is lehetett más, mint egy homokvárépítő ajándékdoboz. 
A tavaly megszervezett első verseny szintén nagyon sikeres volt. Tulajdonképpen családi 
homokvár-építés volt, mivel a versenyző óvodásoknak akkor több családtag is segíthetett. 

Kiss Katalin
megbízott igazgató
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közélet

Andrejko Jolán (született Jecko) szépkorú királyhelmeci lakos idén májusban töltöt-
te be 90. életévét. Születésnapja alkalmából Pataky Károly polgármester és Molnár 
Ildikó osztályvezető köszöntötte őt ajándékkal és virágcsokorral.

Jolánka néninek két gyermeke született, Mária és György, akikkel nagyon jó a kap-
csolata. Négy unokáján kívül négy fiú dédunoka boldog dédnagymamája is. Egyet-
len testvére, a 80 éves húga Zólyomban él családjával. 
Férjével együtt hentesüzletben dolgozott 55 éves koráig, amikor nyugdíjba vonult. 
Nagyon szeretettek kirándulni, főleg sátorozni a Síraván.  
Jolánka néni aktívan tölti napjait, képes ellátni magát, gyakran főz, és ha nem na-
gyon fáradt, olvasni is szokott egy kicsit. Ha pedig segítségre van szüksége, Marika 
lányára, Gyuri fiára és a közelben lakó unokájára mindig számíthat.

szépkorÚak köszöntésefát ültettek a BaBák 
tiszteletére 
Negyedszer szerveztek babaköszöntő ünnepséget városunkban

Pataky Károly polgármester és a város vezetősége ünnepélyes keretek között 
köszöntötte május 17-én a 2017-es év második felében született gyerekeket. 
A negyedszerre rendezett ünnepségen a szülők ajándékot, a gyerekek pedig 
emléklapot, virágot és a Rákóczi Szövetség kiadványát, egy babanaplót kap-
tak. A napló tartalmazza a gyermek növekedésével és fejlődésével kapcsola-
tos tudnivalókat, de megjelenik benne a magyar kultúra és a hagyományok, a 
népművészet is, hogy a gyermek anyanyelvén hallhassa a legszebb meséket, 
verseket és népdalokat.  

A tavalyi év második felében 32 királyhelmeci gyerek született városunk-
ban, a babaköszöntőre 20 babát vittek el szüleik. Akik nem tudtak részt ven-
ni, szintén jelezték, örülnek a kezdeményezésnek. A helyi óvodások kedves 
műsorral lepték meg a résztvevőket, ezután a Millennium téren a gyerekek 
tiszteletére elültetett facsemete tövénél elhelyeztek egy emléktáblát az újszü-
löttek neveivel. 
A liget közelében nemrégiben egy óriásplakátot helyeztek el, amelyen az el-
múlt két évben köszöntött babák fotói szerepelnek. Az ünnepség után a részt-
vevők izgatottan keresték csemetéik fotóit az óriásplakáton.
Pataky Károly elmondta, a városvezetés évente két alkalommal köszönti a ki-
rályhelmeci babákat, s a mostanihoz hasonlóan, ilyenkor újabb facsemetéket is 
ültetnek. Az elültetett fa gondozását a szülőkre bízták, megkérték őket, hogy 
egész év folyamán gondozzák, hiszen ahogy egy gyereknek, a fának is törő-
désre, odafigyelésre van szüksége. Hozzátette: „A kezdeményezéssel egy régi 
hagyományt, az újszülöttek köszöntését élesztettük újjá. Bízunk abban, hogy a 
faültetés erősíti a városhoz való kötődést, emellett pedig a környezetvédelmet 
is népszerűsítjük, s nem utolsó sorban a város szépítéséhez is hozzájárulunk.” 

A szülőket ezúttal egy óriásplakáttal is meglepték a babaköszöntő ünnepségen Modernizácia základnej 
školy s vyučovacím 
jazykom slovenským
Vďaka úspešnému projektu budú učebne  zmodernizované

Mesto Kráľovský Chlmec vlani požiadalo o nenávratný finančný príspe-
vok  na vytvorenie nových a na modernizáciu existujúcich učební základnej 
školy na ulici Kossutha. Výzvu zverejnilo Ministerstvo poľnohospodárstva 
a rozvoja vidieka. Zo 182 956 eurového príspevku, ktorú škola doplní po-
vinnou spoluúčasťou vo výške 9 587 eur, chcú zmodernizovať dielne, od-
bornú jazykovú učebňu a učebňu informatiky, chémie, fyziky a biológie. 
Mesto oficiálne oznámenie o úspešnosti projektu dostalo v júni. 
Momentálne sa pripravujú podklady potrebné k podpísaniu zmluvy. Prá-
ce sa pravdepodobne začnú  až na jeseň, keď sa ukončí proces verejného 
obstarávania. 
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Kedves Olvasóink! 

Rovatunkkal a Királyhelmecen 
nemrégiben született babáknak és 
szüleiknek szeretnénk kedvesked-
ni. A rovatban a kilenc hónaposnál 
fiatalabb gyermekeket mutatjuk be. 
Ehhez várjuk szerkesztőségünk-
be a gyerekekről készült digitális 
fényképeket és adatokat, melyeket 
a szülők a 
kiralyhelmeci.nezetek@gmail.com 
e-mail címre küldhetik el. 
A levélben kérjük, tüntessék fel a 
képen szereplő gyermek nevét és 
életkorát! A tárgyba a „királyhel-
mecigólyahír” jeligét írják!

gólyahír

közélet

Kovács Molly Hanna
2017. 7. 17.

Kosztyo Dorina
2017. augusztus 24.

Molnárová Lea
2017. augusztus 8.

Véget ért a beiratkozási időszak a 
2018/19-os tanévre. Városunkban idén 
35 gyereket írattak a magyar tanítási 
nyelvű alapiskolába. Ez az elmúlt év 
hasonló időszakához képest mindösz-
sze 3 gyerekkel kevesebb. A beíratott 
gyerekek száma az elmúlt két évben 
a statisztikai adatok szerint stabilizá-
lódott, a tavalyi adatok az egy évvel 
korábbiakkal összehasonlítva pedig 
azt mutatják, enyhe mértékben javult 
is a helyzet. Idén a szlovák óvodából 
is írattak be 2 gyereket a magyar tan-
intézmény első osztályába. A magyar 
iskolában ősszel vélhetően ismét két 
első osztályt nyithatnak. 
A tanintézmény számára a legrosszabb 
év a 2016-os volt, akkor mindössze 21 
elsőssel kezdték a tanévet. Királyhel-
mecen soha nem volt olyan kevés elsős 
a magyar alapiskolában, mint akkor. 
2017 szeptemberében már 38 gyerek 
kezdte meg itt az első osztályt, ami 
elmozdulást jelent a 2016-os évi mély-

Beíratási helyzetkéP királyhelmecen
Kevesebb gyereket írattak be idén a szlovák alapiskolába, a magyar tanintézményben viszont az elmúlt években stabilizálódott a beíratott gyerekek száma

pontról. Az ünnepélyes beíratás napján 
31 gyereket írattak be a szülők a helyi 
magyar iskolába, de ez a létszám a tan-
évkezdésig 7 fővel emelkedett. 
A beiratkozást megelőzően a magyar 
alapiskolában nyitott napokat szervez-
nek, és sikeresen fut a Kukkants be hoz-
zánk program is, melynek keretében az 
iskola havonta várja különböző foglal-
kozásokra, ismerkedésre a gyerekeket 
szüleikkel együtt. Emellett a Családi 
nap is kiváló alkalom az iskola és a 
családok közötti kapcsolat kialakításá-
ra, ápolására, és valószínűleg az elmúlt 
években történt nagyobb fejlesztések is 
vonzóbbá tették az intézményt a szülők 
számára.
A Kossuth utcai szlovák nyelvű alap-
iskolában a beíratott gyerekek száma 
2014 és 2017 között nem sokat válto-
zott, ám idén szeptemberben – a ko-
rábbi évekhez képest – valamivel ke-
vesebb gyerek kezdi majd itt a tanévet. 
A szlovák alapiskolában 52 tanórán 

kívüli iskolai foglalkozás, önképző- és 
szakkör működik, ez számos területen 
jelent lehetőséget a gyerekek számára 
továbbfejlődésre, új ismeretek szerzé-

sére és szórakozásra. Az év során tan-
folyamokat, kirándulásokat, színházlá-
togatást szerveznek, továbbá a diákok 
versenyekre, előadásokra járnak.
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sport

május kuPa kisPályás 
laBdarúgótorna 2018
Idén is gálamérkőzéssel zárult az esemény

Negyedszer rendezték meg Királyhelmecen a Május Kupa kispályás labdarúgótornát, 
melyen ezúttal is izgalmas mérkőzések szórakoztatták a futballrajongókat. 
A királyhelmeci önkormányzat által szervezett május 5-ei seregszemlén hat csapat vett 
részt: az öregfiúk, a rendőrök, a tanárok, a kórházi dolgozók, a közösségi központ és a vá-
ros alakulata. A futballcsapatok két csoportban mérkőztek meg egymással. A torna győz-
tese és egyben a vándorserleg birtokosa idén a rendőrök csapata lett.

elkéPesztő királyhelmeci 
siker a varsói gyémánt kuPán
Helmeczi Tibor az első bodrogközi testépítő, aki dobogós helyezést ért el a Gyé-
mánt Kupán

Varsóban 2018. május 18-a és 22-e között megmutatták magukat Európa „gyé-
mántjai”. Ekkor rendezték meg ugyanis Lengyelország fővárosában a Diamond 
Cup Poland 2018 versenyt, amelyre a világ minden tájáról közel 300 testépítő 
érkezett. Közép- és Kelet-Európa legnagyobb vásár- és kongresszusi központjá-
ban zajlott a kiemelkedő sportesemény, amelyet két héttel a kontinensviadal után 
rendeztek, így jó pár Európa-bajnok és Eb-t megjárt versenyző volt jelen a verse-
nyen. Nagyon erős mezőny fogadta tehát a 26 éves királyhelmeci fiatalembert, aki 
mindössze két éve vesz részt versenyeken.

A TJ Slavoj sportegyesület labdarúgópályáján kora délután kezdődött a gálamérkőzés, 
melyen Ferencváros önkormányzati csapata, valamint a városi hivatal és az önkormány-
zat tagjaiból álló válogatott lépett pályára. Ferencváros csapata az elmúlt években rendre 
alulmaradt a gálán. Tavaly kiegyeztek volna egy döntetlennel is, ám a magyarországi 
ellenfél akkor is alul maradt Királyhelmec csapatával szemben. A helyiek idén úgy dön-
töttek, nem engedik, hogy a testvérvárosi vendégek újfent vesztesként hagyják el a ki-
rályhelmeci pályát. Sportszerű hozzáállásuknak köszönhetően a gála eredménye 8:8 lett. 
További eredmények:
A legjobb edző: Balogh András (Ferencváros)
A legjobb kapus: Fedor Sándor (Királyhelmec)
A legjobb góllövő: Batta Tamás és Pásztor Ádám (Királyhelmec)
A legjobb játékos: Molnár Gábor – Gege (Királyhelmec)

Az eredményhirdetéskor a Szlovák 
Testépítő és Fitness Szövetség tagjai 
is felkapták a fejüket Helmeczi Tibor 
neve hallatán. Meglepő eredmény ez 
egy amatőr versenyzőtől, aki eddigi 
pályafutása során mindössze tíz ver-
senyen mérettetett meg. A Nagymi-
hályban, idén áprilisban megszervezett 
Extrifit Slovakia Cup versenyen két 
érem tulajdonosa lett. Elsőként kapott 
aranyat a verseny új, Muscular Mens 
Physique kategóriájában. Az ezüstöt a 
182 cm-nél magasabbak között a Mr. 
Physique kategóriában szerezte. A 
testépítő júniusban Ostraváról is érem-
mel tért haza, ott a második helyezést 
sikerült elérnie. 
„Nagyon hálás vagyok a családom, a 
barátaim és a nagybátyám támogatá-
sáért, de köszönet illeti Királyhelmec 
városát, és azokat a helyi magánvállal-
kozókat is, akik hozzájárultak ahhoz, 
hogy megélhessem az álmaimat. Ter-
mészetesen hálás vagyok mindenkinek, 
aki szorított értem a versenyeken.”

A Királyhelmeci Szakközépiskolában közvetlenül az olimpiai világnap előtt rendez-
ték meg a bodrogközi alapiskolák diákjainak 10. sportolimpiáját. Az egész napos 
versenyen a régió tizenegy alapiskolájának közel háromszáz tanulója mérte össze tu-
dását egyéni és csapatsportágakban. Az indulók között ott voltak a borsi, szomotori, 
a bodrogszerdahelyi, a bélyi, a tiszacsernyői, a bolyi, a nagykaposi és a királyhelmeci 
szlovák és magyar iskolák diákjai. A 270 diákot 31 tanár kísérte el a rendezvény-
re, amely reggel fél kilenckor, a vendégek és az iskolák ünnepélyes bevonulásával 
kezdődött. Az ünnepélyes bevonulás után a szakközépiskola diákjai rövid részletet 
mutattak be a Macskák című musicalből, majd a vendégek üdvözlése következett. 
Nemsokára megérkezett az Olimpiai láng, amit természetesen ünnepélyesen keretek 
között gyújtottak meg. Miután elhangzott az olimpiai himnusz és a versenyzők eskü-
tétele, Pataky Károly, Királyhelmec polgármestere megnyitotta a diákolimpiát. 

diákoliMpia királyhelMecen
Több mint 300 résztvevővel zajlott Bodrogköz legnagyobb iskolai sportrendezvénye

A sportágak közül a legnagyobb érdeklődés a labdajátékok – a futball és kosárlabda 
– iránt volt, de az atlétikai számokban is sokan rajthoz álltak. Az eseménynek nyolc 
éven keresztül az iskola tiszacsernyői sportpályája és tornaterme adott otthont, két 
éve azonban a versenyeket már új helyszínen, Királyhelmecen rendezik. A hely-
színváltoztatás lehetővé tette, hogy új versenyszám is bekerüljön a programba, a 
tájfutópályát a közeli Kis- és Nagy-hegyen jelölték ki. A tanulók műveltségi vetél-
kedőn adhattak számot tudásukról, ahol a jelenkori sportélet eseményeivel, illetve 
az ókori és újkori olimpiai játékokkal kapcsolatos kérdésekre válaszoltak. Mind-
egyik versenyszámban egyéni győzteseket és helyezetteket hirdettek, az olimpiai 
versenyeken alkalmazott pontozás alapján pedig a nap végére az iskolák sorrendje is 
kialakult. A vándorserleget idén a tiszacsernyői szlovák alapiskola nyerte. 
A díjak és érmek átadása után Beňo Iván, a Királyhelmeci Szakközépiskola igazgatója 
emlékplaketteket és emléklapokat adott át a résztvevő iskoláknak és vendégeknek.

A királyhelmeciek közül került ki idén a legjobb kapus, a legjobb góllövő és a legjobb játékos is

A díjakat a rendezvény díszvendégei, Miroslav Ľuberda olimpikon birkózó, a Kassai 
Olimpiai Klub elnöke és Kánássy Gyula egykori válogatott labdarúgó adták át

ifjúság

eredményes tanulókat 
díjaztak királyhelMecen
Először részesítették pénzjutalomban a legsikeresebb diákokat Királyhelmecen

Néhány nappal ezelőtt bezárultak az iskolák kapui. A tanévzáró ünnepségeken – 
most először, hagyományteremtő szándékkal – a legjobb eredményeket elérő diákok 

pénzjutalmat is kaptak. Pataky Károly 
lapunknak elmondta, az önkormányzat 
nemrégiben módosította a település ér-
dekében tevékenykedő személyek ki-
tüntetéséről szóló, 2014-ben elfogadott 
általános érvényű rendeletet. A kibőví-
tett határozat immár tartalmazza a város 
pedagógusainak és a jó eredményeket 
elérő diákoknak a díjazását is.  A város 
vezetése azokat a diákokat jutalmazza a 
kimagasló eredményükért, akiket erre 
az iskolájuk méltónak ítélt. 
Pataky Károly polgármester a díjak 
átadásakor elmondta, elismerés illeti 
azokat a diákokat, akik a tanév során bi-
zonyították rátermettségüket. A kiváló 
eredményeken túl ezek a gyerekek nem-

csak iskolájuk, hanem a város hírnevét is öregbítették. Hozzátette: fontosnak tartja a 
díjat, hogy mindenki lássa, megéri a fáradtságos munka, és reméli, hogy a méltatás 
a diákoknak újabb lendületet ad a munkájukhoz. 

Az intézmények javaslata alapján ebben az évben az alábbi tanulók kapták az 
önkormányzat díját:
 Nagy Evelin – Magyar Tanítási Nyelvű Alapiskola
 Marek Slovinský – Szlovák Tanítási Nyelvű Alapiskola
 Dubík Sonja Antoinette – Királyhelmeci Művészeti Alapiskola
 Kolibik Ivetta – Speciális Alapiskola
 Hajdók Fruzsina – Királyhelmeci Gimnázium
 Peter Takács – Királyhelmeci Szakközépiskola

A díjazottaknak Pataky Károly polgármester és Leczo Bernadett, a  Királyhelmeci 
Közös Tanügyi Hivatal vezetője nyújtotta át az elismerő okleveleket és az ajándék 
pénzutalványt. A jövőben intézményenként évente egy diák részesülhet a polgár-
mesteri elismerésben, melyhez az oklevélen kívül személyenként 200-200 eurós 
pénzjutalom is jár.

A polgármester elismerését fejezi ki a díjjal, 
de ösztönözni is szeretné a diákokat

Öt hónap alatt öt érmet szerzett 
a királyhelmeci testépítő


